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TE DNI 
PO SVETU 

Zbor sindikalnih 
delavcev 

N a zboru so poročali o delu občinskega sindikalnega sveta 
Ptuj in nadzornega odbora v preteklih dveh letih. Prebrali so 
referat o aktualnih problemih in bodočih nalogah sindikata, raz
pravljali o poročilih in problemih v gospodarstvu in v družbenih 
službah ptujske občine, ^^akazali so smernice bodočega dela in 
naloge sindikata občine V*tuj. Nekaterim sindikalnim delavcem 
so podelili priznanja za dolgoletno vestno izpolnjevanje nalog 
v sindikatih. Občni zbor so pozdravili predstavniki OSS občin 
Cakovec, Ormož in Varaždin. Izvolili so novo predsedstvo in člane 
sindikalnega sveta občine Ptuj. V razpravi so osvetlili vse proble
me v gospodarskih in ostalih organizacijah ter zavodih v občini. 

V sredo, 10. januarja 1968, je 
bil v Ptuju redni občni zbor ob 
činskega sindikalnega sveta. 
Med drugimi so se ga udeležili 
mnogi dolgoletni sindikalni de 
lavci ptujske občine, gostje iz 
republike in sosednih občin: Or 
mož, Varaždin in Cakovec. 

Uvodoma j e predsednik občin
skega sindikalnega sveta poro
čal o delu občinskega sindikal
nega sveta Ptuj in nadzornega 
odbora v mandatni dobi 1966/67. 
Poudaril j e razgibano dejavnost 

sindikatov v ptujski občini v 
tem obdobju. K e r j e poročilo, ki 
so ga udeleženci predhodno pre
jeli , obravnavalo konkretno 
problematiko v delovnih organi
zacijah in njih sindikalnih po-
dnjžnicah, ločeno po občinskih 
odborih sindikata in komisijah 
pri sindikalnem svetu, se j e 
omejil predvsem na delo občin
skega sindikalnega S'veta. G o v o 
ril j e o realizaciji sklepov prejš
njega občnega zbora. 

Nakazal je uikrepe, ki so še 
bolj zaostrili pogoje gospodar
jenja in ustvarjanja dohodka, ter 
slabosti, ki j ih j e treba odpra
viti . Opozoril je , da ne moremo 
mimo sklepov p rve konference 
samoupravljavcev v občini. 
Smatrati jiii m.oramo kot glavno 
nalogo dela sindikatov v občini. 
Nakazal j e tudi naloge sindika
ta v prihodnje. Predvsem bo 
treba spremljati družbeni raz
voj in na osnovi tega reagirati 
na različne pojave in tendence, 
ki nastajajo. 

Po izčrpnem poročilu se je za
hvalil za sodelovanje vsem 
družbenopolitičnim organizaci
jam, občinski skupščini, članom 
plenuma, članom komisij in od
borov, ter vsem, ki .so s svojim 
delom pomagali pri oblikovanju 
in realizaciji dela v sindikatih. 
Zahvalil se je tudi medobčin-
s.kemu odboru kakor tudi občin
skim sindikalnim svetom Cako
vec, Varaždin in Ormož za med
sebojno sodelovanje. 

Ostali delegati so v obširnih 
razpravah podrobno osvetlili 
probleme v občini, tako v g o 
spodarstvu in izven njega, o ka
terih smo že podrobneje poročali 
v Tedniku. Tako so razpravljali 
o problemih zaposlovanja, o te 
žavah v šolstvu, zdravstvenem 
zavarovanju, stanovanjski p ro
blematiki, o težavah v kmet i j 
stvu, v otroškem varstvu, v kul
turnem življenju, kjer j e situa
cija slabša, kot j e bila po vojni. 
Postavljali so vprašanja, ali 
smo v ptujski občini pr ipravl je
ni na nov delovni čas, predvsem 
kar se tiče otroškega varstva in 
prehrane. Predstavnik mladine 
je med drugim dejal, da ne sme
mo saino govoriti , da j e v mla
dini bodočnost, temveč uvideti, 
da j e mladina tudi v sedanjosti. 
Predstavniki sindikalnih po
družnic iz delovnih organizacij 
so obravnavali uspehe, pred
vsem pa težave v d etičnih go
spodarskih organizacijah. Zani-
Nadaljevanje na 2J strani 
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Slavnostna sejo SO Slovenska Bistrica 
ob 8 . ]anuor|y, prazniku obai ie 

8. januarja j e bila v prosto
rih kulturnega doma v S l o 
venski Bistrici svečana seja o b -
činsiko skupščine, ki so ji pr i 
sostvovali tudi gostje, med nji
mi Mitja Ribičič, Boris Cižmek-
Bor in drugi povabljeni svojci 
padlih borcev prvega Pohorske
ga bataljona. 

Slavnostno sejo je odprl in 
navzoče pozdravil predsednik 
občinske skupščine Slovenska 
Bistrica M i r o Kolenko, ki je 
predal besedo Alo jzu Koresu, 
političnemu sekretarju občinske 
konference Z K Slovenska B i 
strica. 

A l o j z Kores j e v kratkih be 
sedah orisal pomen in v logo 
prvega Pohorskega bataljona, 
zraven pa orisal delo partije, v 
kateri so se kalil i najhrabrejši 
borci N O B . 

Zaradi slabih vremenskih raz
mer udeleženci po slavnostni 
seji niso odšli na poslednje bo
jišče legendarnega Pohorskega 
bataljona, ampak so poslali d v e 
delegaciji, od katerih j e ena po
ložila venec ob spomenik žr
tvam fašističnega terorja v Slo
venski Bistrici, medtem ko je 
druga odnesla venec k spomeni
ku legendarnega Pohorskega ba
taljona na Osankarico. 

Delegacija v sestavi Marija Plaveč, Anton Ingolič in Ivan Ferk 
je položila venec na spomenik žrtvam fašističnega terorja v centru 

Slovenske Bistrice 

Občinska konferenca 
SZOL Ljutomer 

v prvem polletju tec^a leta bo 
občinska konferenca S Z D L L j u 
tomer razpravl.tala o problema
tiki Izobraževanja in vzgoje, v 
katero bo vključila razpravo o 
splošnih idejnih problemih, 
družbeni in materialni položaj 
prosvetnih delavcev, razvoj sa
moupravljanja v izobraževanju 
ter vzgoji , materialna vprašanja 
šolstva, dejavnost izobraževalne 
skupnosti itd. Prav tako bodo 
razpravljali o osebnem delu z 
znsebnimi sredstvi z-i delo na 
podlagi tez zvezne konference 
S Z D L Izvršni odbor občinske 
konference S Z D L pa bo obrav
naval stališče S Z D L o reelekciji 
direktorjev, analizo zborov v o 
livcev, 'o nekaterih vprašanjih 
^lerikalizma. aktivnost krajev

nih skupnosti v letu akcij kra
jevnih skupnosti, problematiko 
zaposlovanja in kadrovsko po
litiko v občini, aktivnost kra-
.jevnih organizacij SZDL, oblike 
in metode dela — razgovori z 
vodstvi krajevnih organizacij 
S Z D L in o civilni ter narodni 
obrambi — rmiožične priprave 
vseljudske obrambe, -p 

Priprave na 
1900-letnico Ptuja 

Ptuj bo leta 1969 slavil ve l iko 
obletnico. Kako jo bo proslavil, 
je še vprašanje. Kakih večjih 
pripravljalnih del za to slavje 
še ni opaziti. Pr ičele so se pr i 
prave za l ikovno razstavo: 
»Ptuj in njegova okolica v l i 
kovnih upodobitvah«, ki bo po
svečena 1900-letnici mesta Ptu
ja. Z R 

Razpisanih bo 
37 direktorskih 

mest 
v ptujski občini bo razpisanih 37 direktorskih mest. Njihova 

povprečna kvalifikacijska struktura ni zadovoljiva, saj je kar 
13 direktorjev z nižjo šolo. Razpisni pogoji naj bodo prilagojeni 
delovni organizaciji in odgovornosti Poleg kvalifikacijskih bo 
treba upoštevati še ostale sposobnosti. Tudi mladim bo treba 
omogočiti, da se uveljavijo na vseh vodilnih mestih. 

Zopet j e leto okoli in med 
drugim so na vrsti razpisi direk
torskih mest. O reelekciji v o 
dilnih kadrov j e bilo zadnje 
čase vel iko govora, predvsem 
kako, in kdaj se naj izvede. 

Ob razpisu delovnega mesta 
direktorja bodo člani kolektiva 
dotičnega podjetja ali ustanove 
prav gotovo vpraševali, ali j e 
razpis direktorjevega mesta po
treben ali ne; to še tembolj, če 
bo kolektiv ocenil direktorjevo 
delo kot uspešno. A l i ne bi bilo 
prav, da v takem primeru de
lavski svet s svojo odločbo po
novno imenuje dosedaiijega di
rektorja delovne organizacije s 
soglasjem širše družbenopolitič
ne skupnosti? Seveda je treba 
previdnosti, da ne bi po naključ
ju tega načina izkoristila sku
pina okoli dosedanjega direktor
ja in spravila slabo vodečega 
nazaj na direktorsko mesto, če
prav bi ga bilo potrebno zame
njati s sposobnejšim za boljši 
in hitrejši napredek v podjetju. 

Nastaja tudi vprašanje, ali ne 
bi bilo bolje ukiniti reelekcije 
drugih delavcev na vodilnih m e 
stih. S tem bi ukinili njihov po
sebni status in položaj v delov
ni organizaciji ter j ih bolj po
vezovali z vsakodnevnim delom 
ter preverjali njihovo sposob
nost skozi poslovne rezultate in 
uspehe kolektiva. 

Vsekakor bi bilo treba pove
zati status direktorja in drugih 
organizatorjev proizvodnje s 
konkretnimi delovnimi in po
slovnimi rezultati, izraženimi s 
pokazovalci, ki dajejo objektiv
no sliko celotnega uspeha pod
jetja. Pri preučevanju poslov
nega uspeha delovne organiza
cije, do katerega mora priti ob 
vsaki priložnosti, ko se to izka
že potrebno, najmanj pa enkrat 
letno, bi bilo dobro, če bi oce
nili sposobnost tudi vseh orga
nizatorjev proizvodnje, njihovo 
konkretno odgovornost in pri
spevek. 

Pa poglejmo, kako je z re 
elekcijo v ptujski občini! Po po
datkih, ki smo jih dobili, bo 
razpisanih 37 mest direktorjev, 
in sicer: v industriji pet. v kme
tijstvu štiri, v trgovini Štiri, v 
gostinstvu eno, v obrti šest, v 

šolah, prosvetnih in kulturnih 
dejavnostih 13, v umetniško za
bavni dejavnosti eno, v zdrav
stveni dejavnosti pa tri. 

Pogle jmo še kvalifikacijsko 
strukturo direktorjev, ki zapa
dejo reelekciji: visoko šolo jih 
ima šest, višjo šolo pet, srednjo 
šolo 14 in nižjo šolo 13. Takoj 
vidimo, da s prikazano struktu
ro ne moremo biti v celoti za
dovoljni, posebno še v obrti in 
trgovini. Na drugi strani pa ne 
sme biti poglavitna pri imeno
vanju direktorjev samo strokov
na izobrazba, temveč, da je kan
didat poleg izobraženosti še do
ber gospodarstvenik, da ima 
organizatorske sposobnosti, da 
j e družbenopolitično razgledan, 
da j e sposoben voditi delovno 
organizacijo in podobno. 

P rav gotovo bi morale raz
pisne komisije in delavski sveti 
pri razpisnih pogojih točno do
ločiti profil direktorja in dati 
možnost mlajšim kadrom, da se 
uveljavijo na vodilnih mestih. 

Razpisni pogoji za imenovanje 
direktorjev bi morali biti prila
gojeni delovni organizaciji in 
odgovornosti, katero prevzame 
direktor. Samo poglejmo, ali je 
nujno, da v neko obrtno delav
nico, na primer čevljarsko, po
stavimo za direktorja osebo z 
visoko ali višjo izobrazbo? A l i 
ne bi mogel tega dela opravljati 
tudi visoko kvalificiran delavec 
čevljarske stroke, če je to delo 
že doslej uspešno opravljal že 
več let? 

v razpisih skoraj vedno za
sledimo, da mora biti direktor 
v kovinski industriji strojni in
ženir, da mora biti direktor v 
bolnišnici zdravnik, v šolstvu 
pedagog in podobno. A l i ni to 
nekoliko nelogično? Kaj t i po
javlja se vprašanje, ali res ne 
bi mogel diplomiran ekonomist 
voditi bolnišnice ali pravnik šo
le in podobno? 

O teh in še mnogih podobnih 
stvareh bo treba razmišljati ob 
reelekcijah, kajti kljub samo
upravljanju je položaj v podje
tjih in ustanovah zelo odvisen 
od sposobnih vodilnih kadrov, 
ki jih ne sme manjkati posebno 
sedaj, v refonnnem obdobju 

Z R 

OBISK PREDSEDNIKA ZIS V ITALIJI 

ŠPILJAK 
PRI PAPEŽU 

Papežu je sporočil dobre želfe predsednlk^i Tita, 
Pavel VI . pa je izrazil za dovoijstvo, da je naš 
predsednik prejel poziv z a proslavo dneva miru 

Mika Spiljak je bil prvi predsednik jugoslovanske vlade, ki 
je obiskal poglavarja katoliške cerkve. Papež Pavel V I . je spre
jel predsednika ZIS Miko Spiljaka In se pogovarjal z njim 
45 minut. Nato so povabili na sprejem §e druge sodelavce. Ves 
pogovor je trajal več kot eno uro. Potekel je v prisrčnem in od
prtem ozračja. 

Predsednik SpUjak je v pozdrav
nem govoru najprej izročil po
zdrave In dobre želje predsednika 
Tita, nato je govoril o miru in o 
tem, da cenimo papeževa prizade
vanja za ohranitev mira V imenu 
vlade je tudi izrazil posebno zado
voljstvo zaradi navezave stikov 
med vlado SFRJ in sv. stoliro. Dob
re odnose med državo in katoliško 

cerkvijo želimo nadaljevati « cpo-
znanjem* da so ljudje lahko sočas
no dobri verniki In dobri državlja
ni svoje domovine-

Papež Je prisrčno želel sreffo 
predsedniku Titu, izrazil zadovolj
stva ker je Tito sprejel njegov po-
Triv za proslavo dneva miru, na 
koncu pa je V naSem jeziku 
vzkliknil: »Živela Jugoslavija!« 

Mika Spiljak je včeraj sprejel v 
Rimu delegacijo slovenske narod
nostne skupine v Italiji in je bil 
to prvi uradni stik naše narodne 
sloipine A predstavniki jugoslo
vanske vlade. Kasneje je sprejel 
delegadjo bivših italijanskih par
tizanov, ki so se borili v Jugosla
viji. Danes je Mika Spiljak z de
legacijo odpotoval na obisk raznih 
krajev na jugu Italije. 

Uvajanje novega delov
nega časa v upravnih 

organih SO Lenart 
o uvedbi novega delovnega 

časa v zvezni, republiški in o b 
činski upravi je bilo že precej 
napisanega. N o v i delovni čas 
bo trajal od 8.30 do 17.30 s pol 
urno opoldansko prekinitvijo. 
Glede na različne pogoje dela v 
občinski upravi bo vsekakor 
nujno prisluhniti tudi željam 
občanov. 

Skupščina občine Lenart je 
na svojem zadnjem zasedanju 
sprejela sklep o uvedbi novega 
delovnega časa v tako imeno
vanem prehodnem obdobju, V 
tem obdobju bo občinska upra
va delala po pet dni v tednu po 
sedem ur, dva dneva v tednu pa 
bodo delali še popoldne, in si
cer v ponedeljek in sredo po 
tri in pol ure. Sobote bodo pro
ste. Uradni dnevi bodo ob po
nedeljkih in sredah ves dan 
ter ob petkih dopoldne. 

Poroke, ki so bile do sedaj ob 
sobotah, so nameravali po pr
votnem predlogu prenesti na 
ponedeljek, vendar pa so pri 
tem upoštevali žel je občanov in 
bodo poroke še naprej ob sobo
tah. J. S. 

RTV Ljubljana 
Novoletno darilo 

Osnovna šola Desternik 
dobila teilevizor 

V sredo, 10. januarja, so pred
stavniki R T V Ljubljana obiskali 
Desternik in so tannkaj,šnji 
osnovni šoli poklonili lepo no
voletno darilo — televizor. Ta 
dan j e bil za šolsko mladino in 
za delovni kolektiv osnovne šo
le pomemben in svečan praznik, 
ki so se ga udeležili tudi pred
stavniki družbenopolitičnih or
ganizacij iz Ptuja. 

Več o tem, za to območje S lo 
venskih goric, pomembnem d o 
godku in o življenju zelo akt iv
ne in homogene mlade delovne 
skupnosti osnovne šole v D e -
sterniku bomo poročali v pr i 
hodnji številki Tednika. J. S. 

KURENTOVANJE 1968 
VABILO K SODELOVANJU 

Zavod za folklorne prireditve v Ptuju vabi prosvetna druš
tva in D P D Svoboda ptujske občine, da aktivno sodelujejo na 
kurentovanju v nedeljo, 25. februarja 1968. 

Sodelovanje je mogoče na dva načina: 

1. Z etnografsko skupino, ki prikazuje stare pustne like ozi
roma običaje, ali 

2. s karnevalsko skupino, ki je stvar domislice, a mora hiti 
kvalitetna in učinkovita. Ta lahko prikazuje karkoli iz življenja 
doma ali v svetu prej ali sedaj. 

Etnografske skupine (pustni liki) bodo sodelovale dopol
dne, karnevalske pa popoldne. 

Kvalitetne skupine bodo tudi nagrajene. 
Prijavite skupine na naslov: 
Zavod za folklorne prireditve Ptuj Trg mladinskih bricad 

l/Il (pisarna zavoda za prosvetno pedagoško službo). 

Prvič 
v Pakistanu 

Danes so se začeli uradni pogovori - Sporočilo iz 
Kabula Izraža zaskrbljenost zaradi počasnega 
urejanja krize na Bližnjem vzhodu 

Danes so se v Ravalpindiju začeli uradni jugoslovansko-pa-
kistanski pogovori, ki jih vodita predsednik Tito in A j u b kan. 
Pomembni bodo za razvoj jugoslovansko-pakistanskega sodelova
nja, pa tudi na mednarodnem torišč imata državi več stičnih 
točk. 

Predsednik Tito je dopotoval 
M svoj prvi obisk v Pakistan 
včeraij. Na telatišču glavnega 
mesta je Tita in njegovo sopro
go ter Jugoslovamsko delegacijo 
prLsrčno. pozdravil predsednik 
Pakistana Alnb Kain s hčerko. 

Med večdnevnim obisikotn • 
Pakistanu bo predsednik Tito po
leg Rsvalpindija obiiskal tudi 
največje pakistansko mesto Ka
ra 5i ter Lahore in Daiko. Sinoči 
je bil s soprogo In člani naše 

delegacije gost na svečanem 
banketu. 

O b odhodu predsednika Tita 
iz Afgaiai&tana — na le^ahšče ga 
je spremljal kralj Zahir —• so ob-
JaviH skupno sporočilo o pogo
vorih i le-to pooidarja sorodna 
stališča obeb držav In med dru
gim Izraža posebno zaskrbljenost 
šefov obeh držav nad tem, da 
tako pocasij urejajo krizo na 
Bližnjem vzhodu, ki 1o je po-
vCTočila feraels^ka agresija. 



Ndše tržišče 

]\[a potrošnike 
morajo misliti 
proizvajalci 

Potrošndk pride v prodajalno 
ter pnotesitira: Prodali ste mi 
apdirat, ki ne deluje. T o je ne
sramnosti Prodajalec prepričuje 
po-trošnika, da ni kriv napake, 
ta pa jezno odide iz prodaja;lne. 
Taikšni prizori niso ravno redki 
v naši trgovini. Tako je mislil 
tudi zvezni trgovinski inšpekto
rat, ko se je odločil za obsežno 
kontrolo v tovarnah In na trži-
šou, da bi ugotovil, kje so kore
nine tega pojava. 

Sejemsko blago 
Rezultati, ki jih je ugotovil in

špektorat, niso niti malo spod
budni. V preteklem letu j e pri
šlo na jugoslovansko tržišče 
okrog milijon in 750 tisoč me
trov tekstilnega blaga katerega 
kvaliteta ni ustrezala predpisa-
nemn standardu. Takšne konfek
cije ie prišlo na trg v vrednosti 
75 milijonov dinarjev. Ugo tov
ljeno je tudi, da manjše tovarne 
vise pogosteje namesto usnaj upo-
raibljajo lepenko ali platno. Ta- ' 
ko izdelano obutev prodajajo po 
nižjih cenah na sejmih, prevara
nim kupcem pa ne preostane 
drugo, kakor da vržejo potem 
ko so ugotovili, da je blago za
nič, tak »i^zdelek« na smetišče. 

Nič nji novega, da vzdržijo ne
kateri avitomobilski plašči mno
g o manj, kot bi moraili. Inšpek
torji so pred kratkim ugotovili, 
dia v tej indiustriji množično 
uporabljajo razne regenerate ter 
sintetiko namesto kavčuka, kar 
znatno krajša življenjsko dobo 
p^laščaa. V proizvodnji gradbe
nega materiala in pohištva tudi 
ne spoštujejo normativov. Upo
raba slabših surovin je vzrok, da 
gorijo žarnice namesto 1000 le 300 
ali 400 ur. V bencimu je več vo 
de iin smole, kakor bi smelo biti, 
število okta.nov pa »prosto« va -
rira, kakršna je pač kvaliteta do
ločene količine. 

Popuščanfe v kvaliteti 
v inšpekciji trudijo, da BO 

opazili, da je popuščanje v kva
liteti skoraj normalen pojav pri 
proizvodih, ki gredo dobro v de
nar. Pri slabo idočem blagu se 
to opaža le od časa do časa. 
Vendar je tudi to dovolj , da pri
nese proizvajalcu neplaniran do
hodek. 

Kaj je pravi vzrok takšnega 
odnosa nekaterih proizvajalcev 
do potrošnikov? Boj za dohodek, 
pravijo inšpektorji, toda tudi sla
ba kontrola. Po novem zakonu o 
inšpekcijah so povzele kontro
lo kvalitete občinske inšpekcije. 
Kontrola te vrste je draga, ker 
j e potrebno v njej angažirati 
strokovnjake, tehnologe, agrono
me itd. Potrebni pa so tudi in
strumenti in naprave, ki , jih je 

moč pogosto nabann/td le • ino
zemstvu. Občinski proračuni po-
goeto ne zmorejo takšnih izdat
kov, ponekod pa tudi ni prave
ga razumevanja za potrebe In
špekcijskih služb. Notranja kon
trola v podjetjih je največkrat 
brez moči, ker jo pri^stojnl eno
stavno utišajo s trditvami, da je 
zavračanje slabega blaga napad 
na dohodek podjetja. 

Delovanje reforme 
v inšpekciji pripominjajo, da 

je reforma kljub vsemu pozitiv
no delovala nn kvaliteto proiz
vodov, čeprav ne zanikajo res
nost' te zadeve. Na tržišču je se
daj res boljša izbira blaga in je 
njegova funkcionalnost precej 
bliže potrebam potrošnikov ka
kor prej. Ko bodo zakoni tržišča 
še bolj delovali, se bo stanje še 
izboljšalo. 

Vsekakor pa *o umestne pri
pombe o potrebi spremembe 
predpisov, ki določajo kontrolo 
kvalitete, kakor tudi pristojnosti 
ter izvor sredstev za te zadeve. 
Naglašajo tudi potrebo po več
jem sodelovanju inšpekcije, 
služb notranje kontrole v tovar
nah in znanstvenih institucij, 
kar H\ bil res pravi začetek boja 
za spoštovanje predpisov o kva
liteti proizvodov. MS 

Kakšen napor mora razviti rast
lina, točneje klica, da bi predrla 
plast zemlje nad seboj? Da bi do
bili odgovor na to vprašanje, so 
napravili ameriški raziskovalci vr
sto poskusov. Dognali so. da mo
ra npr. klica koruze razviti na
por 0,25 kg, da bi preluknjala 
zemljo. 

Ameriški inženirji so patentira
li način proizvodnje tako imenova
nega »brezl^ončnega-K kruha. Testo 
gre v peč kot nepretrgan trak, ki 
ga razrezu je j o na drugem koncu 
peči, pečenega seveda. 

v Angliji so odprli posebno 
knjižnico za bralce s slabim vi 
dom, prvo te vrste na svetu. Knji
ge te knjižnice so tiskane s poseb
no velikimi črkami. 

Pet let uporabljanja odseka ce
ste pri IViesbadnu v ZR Nemčiji, 
ki ie prekrica z asfaltom, ki vse
buje znaten odstotek gumija, je 
pokazalo lep rezultat. 

Navadno postanejo asfaltirane 
ceste čez nekaj časa valovite, »gu-
mirana« cesta na betonski podla-
C\ pa je obdržala svojo obliko. 

liodatek gumija sicer nekaj po
draži sradnjo takšne ceste, vendar 
pa zelo izboljša njeno kakovost, 
kar se izkaže v poznejši potrebi po 
popravilih. 

Zastoj 
v investicifah 
pri Kli Ptuj 

v Kmetijskem kombinatu nimajo lastnili sredstev za soude
ležbo pri lu-editiranju, zato je opaziti zastoj v investicijah. Za ob
novo vinogradništva, sadjarstva, modernizacijo opreme klavnice in 
mešalnice bi potrebovali ca. 14 milijonov N din. Zaradi znižanja 
odkupne cene svinjskega mesa, zastoja prodaje govejega mesa, je 
organizacija pri živinoreji izgubila 5 milijonov N dinarjev. 

Razmere na Kmeti jskem kom
binatu v Ptuju niso najbolj ugod
ne. 2e v letu 1966 je šest enot 
končalo poslovno leto z izgubo. V 
letu 1967 so večja porabljena 
sredstva in večji delež skupno
sti; dohodek v obeh letih je bil 
enak onemu v letu 1965 oziroma 
je nekoliko padel v lanskem letu. 
Delitev dohodka je bila opravl je
na v razmerju 76,6 "/o za osebne 
dohodke in 23,4 % za sklade. 

Zaradi težav, ki se pojavljajo v 
Kmeti jskem kombinatu ta orga
nizacija ni mogla zagotoviti do
volj sredstev za razširjeno re
produkcijo in je zaradi tega opa
ziti zastoj v investicijah. Glavni 
vzrok tega zastoja j e vsekakor 
pomanjkanje lastnih sredstev, ki 
bi obenem služila kot obvezna 50-
odstotna lastna udeležba v inve
sticijah pri najemanju investi
cijskih kreditov. Kmetijska or
ganizacija je pri živinoreji tako-
rekoč izgubila 5 mil. N din, kar 
že skoraj predstavlja potreb
nih 50 % investicijskih sredstev. 
Po predvidevanjih bi potrebova
li za obnovo vinogradov, sadov
njakov, predelavo grozdja, mo
dernizacijo opreme, klavnico in 
mešalnico približno 14 milijonov 
novih din. 

Posledice nedokončanih inve
sticij se kažejo na zmanjševanju 
števila zaposlenih v tej delovni 
organizaciji. 

2e prej omenjene težave v ž i 
vinoreji se opažajo v zastoju pro
daje govejega mesa zaradi za
ščitnih carin, ki so jih uvedle ne
katere države. Premije za izvoz 
so bile ukinjene že v prvi polovi
ci 1. 1966. Temu se je pridružil 
uvoz svinjskega mesa in praši
čev iz Rusije in Kitajske, kar je 
seveda zniževalo odkupne cene 
svinjskemu mesu. 

V farmi bekonov je bilo v lan
skem letu vzrejeno okrog 25 ti
soč bekonov s skupno težo okrog 
2,5 mili jonov kg mesa. Vslsd uvo
za svinjskega mesa iz navedenih 
držav je cena temu mesu padla 
za ca. 120 S din. T o pa pomeni 
2 do 3 milijone manj dohodka za 
kombinat. Podobno je pri vzreji 
goveje živine v kooperaciji, kjer 
računajo, da bo dohodek manjši 
za ca. 1,5 milijona N dinarjev. 

V letu 1967 je Kmetijski kom
binat doživel začasen odvzem iz
vozne možnosti vina v Zvezno 
republiko Nemčijo, in sicer za 8 
mesecev. S slovenskim izvozni
kom Slovenija vino je organiza
cija sklenila ugoden sporazum. 
Tako izvoz vina na to področje 
ni tako trpel. 

Na količin.ski izvoz pa je do 
neke mere vpl ival izvoz vina v 
vzhodne države, kjer za kako
vostna vina ne nudijo zadovolju-
joče cene. Zaradi tega tudi ni in
teresa za izvoz večjih količin v te 

Naš proizvajalec vina je zapo
stavljen pri uvozu vina. kjer 
uvoznik — trgovina — z uvozom 
cenenih vin iz Španije zasluži 
prav lepe vsote. Tak dohodek bi 
proizvajalec lahko koristno upo
rabil za napredek svoje proizvod
nje. 

Povsem drugače in ugodno je 
urejen oziroma organiziran iz
voz hmelja, kjer je izvoznik ob
enem proizvajalec. Nobenega 
dvoma ni, da bi bili taki odnosi 
na področju živinoreje in v ino
gradništva pravilnejši in bi zago
tavljali primeren razvoj teh de
javnosti. T o pa so vprašanja, ki 
jih ni mogoče rešiti v okviru or
ganizacije ali komune. Nujno pa 
je, da se ta vprašanja sprožijo pri 
pristojnih organih širše družbene 
politične skupnosti in zahtevajo 
zadovoljujoče rešitve. Z R 

Slovenska Bistrica 
Izboljšati tehnologijo in samoupravni 
sistem, realnejša delitev osebnih do
hodkov - letošnie naloge sindskaiov 

Zadnji občni zbor občinskega 
sindikalnega sveta v Slovenski 
Bistrici je pokazal, kakšno bi naj 
bilo delo sindikata. Zato je spre
jeti program nalog za letošnje 
leto precej pester in napeti bodo 
morali vse sile, da ga bodo iz
polnili. 

— Do konca meseca junija bi 
se naj končale priprave za kon
ferenco samoupravi j avcev. Tako 
bi naj sindikalne podružnice pri
pravile in obdelale tematiko za 
konferenco. Konferenca samo-
upravljavcev pa bi bila priprav
ljena skupaj z ostalimi družbe
nopolitičnimi organizacijami, ki 
bi tudi prispevale svoj delež. 

— V nadaljnjem delu bo moral 
sindikat oceniti svoje delo in me
tode, po katerih izvaja svoj pro
gram. 

— V sindikalnih podružnicah 
delovnih organizacij bodo mora
li pregledati pravilnike o razde
ljevanju osebnih dohodkov ter v 
te pravilnike vključiti čimveč 
komponent kom.pleksnega na
grajevanja. Treba pa bo predla
gati, da se popravijo nesoraz
merja v razdeljevanju osebnih 
dohodkov, kjer bo to ugotovlje

no. S takimi predlogi bodo m o 
rale sindikalne podružnice sto
piti pred delavske svete in izreči 
svoje mnenje. Da bi čim bolje iz
peljali to akcijo, so zadolžili ko
misijo za družbeno-ekonomska 
vprašanja, da dela na konkretnih 
pravilnikih in v delovnih orga
nizacijah. 

— Boljša organizacija, moder
nizacija in ao potankosti preuče
no tržišče je naslednja naloga 
sindikatov v tekočem lotu Zara
di tega bo potrebna ob pregledu 
situacije jasna usmeritev kolek
t ivov s čvrstimi plani, ki bodo 
imeli realno osnovo. Sir.^a druž
bena razprava pa bo potrebna za 
tista podjetja, ki take perspekti
ve ne bodo imela. V takih pri
merih pa bo potrebno angažirati 
plenum občinskega sindikalnega 
sveta in prek njega skupščind 
občine. 

— Iskanje rešitve nezaposle
nosti je naloga, ki jo bodo morali 
v prihodnje reševati vsi, tudi 
sindikati. 

— Naloga sindikata mora biti 
skrb za izboljšanje kval i f ikaci j 
ske strukture zaposlenih in nji
hove nadaljnje izobrazbe. 

— V pripravah za prehod na 
deljen delovni čas je potrebno 
urediti predpogoje. Eden bistve
nih pogojev pa j e dobro organi
zirano otroško varstvo. Tako bo 
občinski sindikalni svet skupaj z 
O K S Z D L analiziral obstoječe 
stanje in sprejel načrt akcij za 
razvoj celodnevnega otroškega 
varstva. 

Rezervni deSf v Strojnih 
delavnicah 

v strojnih delavnicah v Ptuju 
že dalj časa uspešno delujejo 
servisi za vozila Crvene zastave, 
T A M , T O M O S , P R E T I Š in M Z . 
Zaradi vedno večje potrebe bodo 
te dni v tem obratu odprli skla
diščno prodajalno rezervnih de
lov za omenjena in druga vozila. 
Rezervni deli bodo na razpolago 
servisnim delavnicam in drugim 
potrošnikom. Z R 

Težcjve v obratu 
v Dobrini 

Nepričakovane spremembe n« 
tržišču zahtevajo tu in tam opu
stitev že tradicionalne proizvod
nje in preusmeritev na donos
nejšo. 

Tak primer je v obratu zavoda 
»Olge Meg l i čeve« v Dobrini, ki 
je nad 20 let opletal steklenice 
za izvoz. Zaradi poslabšanja iz-
vozno-uvoznih razmer j e po
slovni partner opustil tovrstno 
proizvodnjo in s tem postavil 
obrat pred odločitvijo: ali se 
preusmeri ali pa preneha obsta
jati. 

Trenutno ima obrat še nekaj 
starih naročil, podjetje pa išče 
nove poslovne partnerje in mož
nosti zaposlitve za okrog 40 l ju
di. Z R 

Stalna 
zaposlitev 
za gradbene 
delavee 

v gradbenem podjetju Drava so dosegli plan za leto 1967. 
Preusmerili so se na gradnjo stanovanj za trg. Gradijo .56-sta-
novanjski blok. Polovica stanovanj je že prodanih. Podjetju pri
manjkuje sredstev za kreditiranje kupcev in ZA nadaljnjo grad
njo za trg. Na individualno gradnjo odpade le 3 odstotke nji

hove dejavnosti. Potreben je vsaj kratkoročni plan. Skoraj dve 
tretjini delavcev je brez dela. 

Spremenjene okoliščine, posle
dice reformnih ukrepov, so vpli
vale tudi na poslovanje gradbe
nega podjetja Drava. Odločujočo 
vlogo so odigrali novi tržni po
goji in spremenjeni odno.si v de
litvi doliodka med podjetjem in 
skupnostjo. Skladov za stanovanj
ski fond ni več, investicije so se 
zmanjšale. 

Ko smo v podjetju vprašali, 
kako so se znašli v novih okoli
ščinah poslovanja, so nam vodil
ni uslužbenci dejali, da so mo
rali vsled teh preusmeriti dejav

nost podjetja na rekonstrukcije 
in gradnjo individualnih hiš. V 
družbeni gradnji so se preusm.e-
rili na gradnjo stanovanj za trg. 

Da bi izkoristili kapacitete, na
daljevali z večjo zidavo in da ne 
bi bilo treba odpuščati delovne 
sile, so pričeli graditi 56-stano-
vanjski blog za trg. Dograjen je 
že do podstrehe. Več let prihra
njena sredstva, ki so bila name
njena za modernizacijo proizvod
nje, so vložili v gradnjo bloka s 
slanovanji za prodajo. Predvide
vajo, da bo vseljiv v poletnih me
secih. 

Prodaja stanovanj se je pričela 
s pričetkom gradnje. Na poviša
ne cene stanovanj so vplivali 
stroški komunalnih naprav in 
ureditev ter neugoden teren za 
gradnjo. Potrebno je bilo zgra
diti globoke temelje in večji na
sip. 

Interesentov za nakup stano
vanj je zelo veliko, saj je že po
lovica stanovanj prodanih. Pod
jetje nima sredstev za kreditira
nje kupcev. Gradnjo stanovanj 
mora podjetje samo financirati 
do prodaje. Za nadaljnjo grad
njo za trg primanjkuje sredstev. 

Od celotne gradbene dejavnosti 
podjetja odpade le 3 odstotke na 
individualno gradnjo In še to le 
na tiste, ki morajo koristiti kre
dit. 

Finančne možnosti drugim za
sebnim graditeljem ne dopuščajo 
gradnje s pomočjo podjetja. Na
vadno gradijo sami potem, ko so 
več let zbirali sredstva in ma
terial. Da bi gradili s pomočjo 
podjetja, jim ne dopuščajo kre
ditni pogoji. Tako opravi podjet-
ie nri njihovi gradnji le nekatera 
dela. 

Konkurenca na gradbenem tr
žišču je zelo ostra. Podjetje mo
ra prilagoditi gradbene storitve 
položaju. 

Dobro so se zavedali in se tudi 
držali deji-tva, da ne smejo pre
koračiti pravilnega razmerja de-
Itve dohodka na sklade in oseb
ne dohodke. Ce so se dvignili 
osebni dohodki, so se samo zara
di večje produktivnosti dela. 
Sklade so v nastalih pogojih ves 
čas skušali povečati. Samouprav
ni organi in celoten kolektiv so 
tako orientacijo podpirali z ra

zumevanjem in prizadevanjem. 
Plan za leto 1967 je dosežen. 

Realizacija skladov bo nekoliko 
nižja od one iz leta 1966 zaradi 
zunanjih dejavnikov. 

Podjetju primanjkuje dela. 
Del kolektiva je zaposlen na 

manjših vzdrževalnih delih in v 
stranskih obratih podjetja, med
tem ko sta skoraj dve tretjini 
delavcev trenutno brez dela. Ta
ko stanje je delno posledica se
zonskega dela v gradbeništvu, 
kjer pozimi delo pojenja. Na ža
lost zaenkrat ni izgledov za nor
malno zaposlitev vse delovne sile 
tudi ne z nastopom ugodnih vre
menskim razmer. Ni razpisov za 
večja dela. Delavci morajo trenut
no koristiti dopuste od lanskega 
leta in deloma tudi letošnjega. Za 
ostale dni jim v podjetju skuša
jo najti delo. Predvsem se tru
dijo, da bi zaposlili materialno 
slabo situirane delavce. Samo
upravni organi si po svojih mo
čeh prizadevajo, da bi bili čla
ni kolektiva, ki trenutno ne dela
jo, vsaj delno preskrbljeni. 

V podjetju želijo, da bi obsto
jal vsaj kratkoročni načrt, ki bi 
ga pripravili skupno s pristojni
mi dejavniki in investitorji. Po 
sebno potreben je na področju 
stanovanjske gradnje, in sicer 
vsaj orientacijski za eno ali dve 
leti naprej. Delovna organizaci
ja bi se na gradnjo laže in bolje 
pripravila tehnično in organiza
cijsko. Vse to bi se pozitivno 
odražalo v končnem efektu, po
sebno pri rokih gradnje posamez
nih objektov in v ugodnejših ce
nah. 

Povedali smo že, da bo z na
stopom spomladanskega obdobja 
vprašanje zaposlitve po sedanji 

presoji situacije za celoten ko
lektiv posebno pereče. Upajo pa, 
da bodo uspeli te težave uspešno 
prebroditi z razumevanjem bodo
čih investitorjev in drugih. V 
podjetju zaposleni so doma z 
območja ptujske občine. V pod
jetju so cejali. da jim je treba 
omogočiti zaposlitev tudi v bodo
če doma. da jim ne bo treba od
hajati na delo v tujino Ugotav
ljajo, da se je že tri četrtine de
lavcev, ki so opustili delo v pod
jetju in se zaposlili v tujini vr
nilo. 

Z. R. 

56 stanovanjski blok, ki ga gradi G P Drava 

P O P R A V E K 
V prejšnji številki Tednika je 

tiskarski škrat povzročil neljubo 
napako v naslovu, ki se mora 
namesto napačno zapisanega 
glasiti: O P O Z A R J A M O Ž I V I 
NOREJCE N A P O J A V S L I 
N A V K E I N P A R K L J E V K E . 
Spoštovane bralce prosimo, da 
neljubi napaki oprostijo, pred
vsem pa pisca A V G U S T A S L O -
K A N A , veterinarskega inšpek
torja. 

Dileme v odpis ih 
finalist: kooperant 

Ptujska podjetja s koopera-
cijskimi odnosi niso najbolj za
dovoljna. Pri kooperantih se 
opaža nižja akumulaci,ia, zaradi 
tega je tehnični napredek pri 
njih počasnejši. Osebni dohodki 
so nižji kot pri finalistih. Ko
operanti brezobrestno kreditira
jo končne proizvajalce. Predno
sti kooperantov so delno zago
tovljeno tržišče in to, da jim ga 
ni treba preučevati. 

V tovarni avto opreme in 
strojnih delavnicah v Ptuju je 
kooperacija osnovna dejavnost 
proizvodnje. Ce danes pri teh 
podjetjih povprašamo, kako so 
zadovoljna s kooperacijskimi 
odnosi, ugotovimo, da ne naj
bolj. K j e so težave? 

Kooperantski odnosi niso 
zgrajeni na osnovi skupnih vla
ganj dela v končni proizvod, iz 
česar naj bi izhajala skupna de
litev dohodka od takšnega pro
izvoda, temveč so ti odnosi 
zgrajeni na kupoprodaji se
stavnih delov. Kooperant izde
luje sestavne dele in jih pro
daja končem^u proizvajalcu, ne 
glede na to, koliko končni proiz
vajalec pri tem zasluži. 

Cene sestavnih delov, ki jih 
končni proizvajalci kupujejo od 
kooperantov, so zelo nizke in 
zdaleč ne vsebujejo sorazmerno 
toliko akumulaicje kot končni 
proizvod. Zaradi tega imajo ko
operanti občutek izkoriščane.ga, 
neenakopravnega partnerja 

Zaradi nizke akumulacije pri 
koperantih j e tehnični napredek 

v teh podjetjih mnogo počas
nejši kot pri končnih proizva
jalcih. Tudi nivo osebnih do
hodkov je pri kooperantih nižji 
kot pri finalistih. 

V zadnjem času se je pojavil 
nov problem, to je rok plačila. 
Končni proizvajalci namreč pri 
podpisovanju pogodb zahtevajo, 
da je rok plačila dva do štiri 
mesece po prejemu blaga. K o 
operant, ki je navadno eko
nomsko šibkejši, mora brez
obrestno kreditirati končnega 
proizvajalca tudi do pet mese
cev. Cesto so proizvodi iz ma
teriala kooperantov že pri po
trošniku, kooperant pa še ved
no nima svojega zaslužka. 

Ne glede na navedene teža
ve pa je potrebno vedeti, da 
imajo tudi kooperanti določene 
prednosti pred končnim proiz
vajalcem. Ena takih je zago
tovljeno tržišče večji del za leto 
dni vnaprej. Kooperant ne nosi 
rizika, ali je tržišče skupni pro
izvod sprejelo, niti nima stro
škov z obdelavo tržišča. 

Kl jub navedenim težavam 
ima industrijska proizvodnja 
na bazi kooperacije in speciali
zacije prednost pred proizvod
njo, v kateri finalist sam pro
izvaja vse sestavne dele in je 
zaradi tega tak način proizvod
nje potrebno še razvijati. Pri 
tem pa se je treba boriti, da 
bo kooperant glede na finalista 
v enakopravnem položaju. 

Z R 

ZBOR SINDIKALNIH 
DELAVCEV 

(Nadaljevanje s 1. strani) 

m i v o je bilo povedano dejstvo iz 
obravnave o delovnih normah 
in notranjih delitvah v delov
nih organizacijah, in sicer pri 
K K Ptuj, kjer si lahko celo po 
pravilniku nekatere delovne or
ganizacije planirajo izgubo. Ce 
to zmanjšajo, pa si delijo celo 
dobiček. Seveda s tem onemo
gočajo zainteresiranost za bo l j 
še poslovanje v lastnem obratu 
in v obratih, ki poslujejo renta
bilno. Slednji morajo kriti i z 
gube v nerentabilnih obratih. 
Predstavnik družbenega gostin
stva v občini se je zavzel za 
enakopraven položaj med druž
benim in zasebnim gostinstvom, 
predvsem pri dajatvah in za na
črtno širjenje gostinske mreže. 
Burno razpravo, ki so io z raz
pravami popestrili tudi repub
liški poslanci in gostje iz sosed
nih občin, so morali zaradi pr i -
manjkovanja časa prekiniti. Di -
skutanti, ki niso prišli na vrsto 
za diskusijo, so le-te oddali ta
ko, da bodo prav tako upošteva
ne pri sestavljanju sklepov obč
nega zbora. 

V novi svet so bili izvoljeni: 
Simon Pešec, Feliks Bagar, T e -
ra Bratuša, Lo jze Cene, Franjo 
Ceh, Jože Ceh, Gvido Cepin, F i 
lip Dolinar, Maks Drevenšek, 
Jože Križančič, Viktor Krajnc, 
Franc Lazar, Tone Lorger, Šte
fan Matjašič, Franc Grabrovec, 
Ivica Herič, Štefan Joha, inž. 
Milan Kneževič , Janko Kosi. 
dr. Ante Mileta, Rudi Mlakar, 
Zinka Orešnik, Janez Petrovič, 
Franc Petršič, Aleksander Pod-
križnik, Janko Reš, Jože Sotler. 
Jože Stumberger, inž. Franc T o 
plak. Viktor Valentin, Franr 
Žemljic. Jože Zemljarič, Mi^^kc 
Zupančič. Z R 



Združevanje kmetijskih organizacij v Ljutomeru 

Kje s o bistvene 
prednosti ? 

o nujnosti integracije kmeti j
skih organizacij na ljutomer
skem območju smo v našem li-

v lanskem letu že večkrat 
razpravljali. Ob koncu leta srna 
rned drugim povedali , da so se 
novembrski zbori vol ivcev iz
jasnili v plavnem proti integra
ciji kmetijskih organizacij , kjer 
imamo sedaj K Z Kmetova lec 
Ljutomer, K Z Mursko polje 
Križcvci in Vinogradniško ži
vinorejski kombinat Ljuto-
jner. K je so vzroki odklo
nilnega stališča vol ivcev oziro
ma kmetovalcev? Kakšno pred
nost predstavlja integracija 
kmetijstva v Ljutomeru? Trži
šče in l jutomersko kmeti js tvo 

kakšne so sedanje možnosti 
prodora pro izvodov kmetijskih 
proizvajalcev na tržišče sedaj 
in kakšne bi bile, če bi bila v 
občini ena močna kmetijska 
organizacija? Kakšne argumen
te so uoprabljali bran esiclida 
te so uporabljali branilci seda
njega stanja itd.? Taka in po
dobna vprašanja so v komplek
su razčlenjevanja in razpravlja
nja obravnavali na 2. seji ob
činske konference, ki j e bila 
pred kratkim v Ljutomeru. T e 
dileme je potrebno vsekakor 
razjasniti ne samo na podlagi 
že prejšnjih ugotovitev, ampak 
na osnovi novih realnih objek
tivnih spoznanj. 

Kmetijstvo v luči 
svetovnih problemov 

Ne samo v naši državi, tem
več tudi v svetu j e kriza vasi v 
primerjavi z napredujočo in
dustrijo spremenila razmerje 
vas—mesto. T o j e dejstvo, ki 
ga moramo tudi v takih prime
rih upoštevati. Razvi te evrop
ske države imajo večinoma pod 
20 odst. prebivalstva, ki dela v 
kmetijstvu. Povezava med kme
tijstvom in industrijo postaja 
vedno bolj tesna. Tehnična ci
vilizacija je posledica uporabe 
znanstvenih metod. Iz zgodovi
ne vemo . da se napredek ne ozi
ra na želje posameznikov, tem
več gre svojo pot, saj tega ko
lesa zgodovine ni mogoče usta
viti. Zato mora biti vsako pod
ročje v tehničnem pogledu na
predno, da smo lahko kos za
htevam časa. T o se pravi, da 
proizvodnja ni podpovprečna. 

Reforma 
in njene posledice 

Posledice gospodarske refor
ma in proglasi tve tržno gospo
darskih načel povzročajo in bo
do povzročale večje borbe za 
dohodek in izrivanja slabših 
proizvajalcev in slabših trgov
cev s trga. Odločilna je tudi 

radi tega borba za trg in uve
ljavljanje na tržišču lahko 
uspešno vodi le velika gospo
darska organizacija. 

K o t je b i lo že povedano, ima
m o v Ljutomeru tri organiza
cije: kombinat z nekaj nad 4 
mil i jarde tržne proizvodnje in 
dve zadrugi z 1,5 mil i jarde re
alizacije svojih in odkupljenih 
proizvodov (vse v S d in ) . Šele 
združeni bi predstavljali sred
nje vel iko gospodarsko organi
zacijo, ki bi si lahko hitreje 
utirala pot v prodajo svojih 
pro izvodov na tržišču. 

Zasebni kmet in ena 
kmetijska organizacija 
Zasebno kmeti js tvo v ljuto

merski občini bi ob primerni 
organizaciji lahko dajalo večje 
tržne proizvode. Z obstoječi
mi kapacitetami in možnostmi 
prodaje bi lahko vnovčili orga
nizirano proizvodnjo nadaljnjih 
5000 prašičev, 600 vagonov ko
ruze, neomejeno količino vina 
itd. Skupna kmetijska organi
zacija bi bila sposobna organi-
polna lastna cena za posamez
ne vrste proizvodnje. Prav za-

zirati proizvodnjo in prodajo 
teh in še drugih proizvodov. 
Danes dobivajo, na primer, 
obrati kombinata iz domače 
proizvodnje za prodajo le sle
deč procent surovin: Simental-
ka 55 odst., mešalnica močnih 
krmil 4 odst., vinogradništvo 
10 odst. itd. Vse to bi se dalo 
povečati s povečano proizvod
njo. Na tej povečani proizvod
nji bi občinsko gospodarstvo 
2-krat pridobilo. Prvič bi ust
varjena sredstva bila za zaseb
no kmeti js tvo in drugič za pre
delavo, -p 

(Nadal jevanje pr ihodnjič) 

Prikifijcitev zclrov-
stvensfi zavnclov in 
lekorne v Lenartu 
ustreinim zavo
dom v S^ariboru 
Odborniki občinske skupščine 

Lenart v Slov. goricah so na 
podlagi predloga medobčinskega 
zdravstvenega centra in določil 
zakona o organizaciji zdravstve
ne službe v SR Sloveniji spre
jeli sklep o priključitvi zdrav
stvenih zavodov in lekarne k to
vrstnim zdravstvenim zavodom 
v Mariboru. Za priključitev so 
se že pred tem izrekli kolektivi 
na referendumu. 

V funkcionalnem smislu ne bo 
bistvenih sprememb in bodo 
zdravstvene službe delovale 
enako kot do sedaj. Po predvi
devanjih in ugotovitvah zdrav
stvenih delavcev se bo znatno 
povečala zdravstvena oskrba 
občanov in bodo organizacijske 
spremembe tisti pozitivni faktor, 
ki bo strokovnost zdravstvenih 
uslug še povečal. 

Posredno združeno z zgoraj 
navedenim sklepom je skupšči
na, upoštevajoč število borcev v 
občini, odobrila 280.000 starih 
dinarjev za dispanzer v Mar i 
boru, ki bo namenjen predvsem 
borcem N O B . J. S. 

Lenart v Slov. goricah 
ODPRTI SODOBfM P R O D i l J l l L N f i V L E N A R T U 

v soboto, 23. decembra, so v 
Lenartu odprli novo prodajalno 
trgovskega podjetja »Potrošnik-
Izbi ra« . Prodajalno je odprl di
rektor podjetja M I R K O K O S -
M E R L , ki je poudaril, da je to 
lepa pridobitev za Lenart, še po
sebej zato, ker slavijo to delov
no zmago v težki situaciji izva
janja gospodarske reforme. 

Podjetje je vloži lo za nove 
prostore 70 milijonov S din. Od 
tega odpade na lastno udeležbo 
okrog 25 m.ilijonov S din. P r o 
dajalna ima tri oddelke: kon
fekcijskega, samopostrežno tr
govino in oddelek za prodajo 
pohištva. 

Nova prodajalna bo marsika
terega občana razbremenila poti 
v Maribor, saj bodo lahko doma 
kupili mnoge trgovske artikle, 
ki so jih do sedaj kupovali v 
Mariboru. Lokacija prodajalne 

je zelo ugodna, saj je tik ob 
glavni cesti Lenart—Gornja 
Radgona. 

Poslovodja samopostrežne tr
govine A L F O N Z B A U M A N mi 
je povedal, da so delovni pogoji 
v novi prodajalni neprimerno 
boljši od prejšnjih v stari pro
dajalni. Stranke so s samopo
strežbo zelo zadovoljne, kar do 
kazuje tudi vsakodnevno pove
čanje prometa. Za Lenarčane 
je še posebej privlačen mali 
bife v kotu samopostrežne t rgo
vine. 

Gradnjo prodajalne so nare
kovale predvsem nujne potrebe, 
saj je bila stara trgovina v ne
primernih prostorih. Precej pa 
je pospešil gradnjo tudi urbani
stični načrt, ki predvideva med 
drugim ureditev glavnega križi
šča in v zvezi s tem rušenje 
zgradbe, v kateri je bila stara 
prodajalna. J. S. 

Nova prodajalna podjetja Potrošnik — Izbira 

Občina Ormož 

Komunisti in mladina 
N a eni izmed zadnjih sej j e 

občinski komite Z K S Ormož 
razpravljal o informacij i o gc^ 
spodarskem kriminalu v ormo
ški občini, o tem vprašanju so 
bil: sprejeti zaključki v tem 
smislu, da se bo Obk Z K S Or
mož bori l proti gospodarskemu 
kriminalu, predvsem pa o iz
ključitvi iz vrst Z K vseh tistih 
komunistov, ki imajo posredno 
ali neposredno zvezo z gospo
darskim kriminalom. O gospo
darskem kriminalu bodo pose
bej razpravljali s sekretarji or
ganizacij Z K v delovnih orga
nizacijah. 

Glavna tema sestanka pa j e 
bilo mladinsko vprašanje. Uvo
dne misli k tej razpravi je po
dal član O b K Z K S Ormož Si lvo 
B E D R A C . 

v preteklosti so bile razprave 
o mladini bol j deklarativne. 
Posledica tega je bila slab pri
tok mladega kadra. 2e iz tega 
izhaja nujna potreba po orga
niziranem delu z mladimi ljud
mi. Samo deklarativen pristop 
ne more roditi zaželenih uspe
hov. Na mladega človeka mo
ramo gledati kot na sedanjost, 
kot človeka s pozit ivnimi in ne
gativnimi stranmi, ki j e mno
go manj obremenjen s pretek
lostjo, ker v njej ni živel. Za
radi tega mlad človek ne sili 
v preteklost, kot je to opaziti 
pri nekaterih starejših tovari
ših, ki večkrat tarnajo, da je 
mladina včasih nemogoča itd. 
Mlad človek išče neki idealni 
svet, če tega ne najde, je razo
čaran zaradi nerazumevanja 
družbe ter se zateka v lasten 
krog mladih. T o sta potem 
dve negativni strani, ki j ih ta 
situacija ima. Mlad človek sili 
v svet odraslih. Mnogokrat ra
di govor imo, da smo za mladi
no. To l iko večji problem pa na
stane, če mlad človek občuti 
tisto zaprtost kot pre j . Prav ta
ko se m o r a m o sprijazniti z dej
stvom, da cerkev danes prena
ša na mladino marsikaj, kar je 
na splošno družba zanemarila 
— razvedrilo, zabavo itd. za 
mladega človeka. V tem pogle
du nastajajo problemi, ker ne
kateri komunisti nimajo jasnih 
po jmov o vprašanju religije. 

v razpravi so bili nato osvet
ljeni konkretni problemi v or
moški občini. Ta razprava j e 
služila kot podlaga za razpravo 

o gradivu C K Z K S , ki b o v krat
kem imel plenum o mladinskem 
vprašanju. S tem pa se vsekakor 
ni končala razprava o mladini v 
ormoški občini, saj je vpraša
nje mladine eno najpomemb
nejših v delu Zveze komuni
stov. -P 

Sestrže-Medvedce 
Sestrže so 5 km oddaljene od 

Majšperka. V tem kraju kakor 
tudi v bližnjih Medvedcih, ni
majo telefona, trgovine, gostil
ne in ne avtobusnih zvez. Od
bornik ptujske občinske skup
ščine iz tega kraja Ludvik M e d 
ved mora vsakokrat na sejo 
občinske skupščine vzeti s seboj 
dve obleki, ker se prva zaradi 
slabe ceste od doma do M a j -
šperka vedno umaže. V pisarni 
krajevne skupnosti v Majšper-
ku se nato preobleče ter nada
ljuje pot z avtobusom. Občinska 
cesta Sestrže — Vrhe — Ptu j 
ska gora itd. ni bila že več let 
posuta z gramozom, čeprav je 
občinska. Krajevna skupnost 
Majšperk za ureditev kraja, kot 
so Sestrže-Medvedce, ne more 
dobiti večje vsote denarja. Elek
trični transformator je zelo 
slab, tako da je hišna razsvet
ljava slaba. Kljub navedenim 
problemom pa imajo koopera
cijo tako s kombinatom kot s 
Perutnino dobro razvito. P r e 
bivalci trga kraja bi želeli pre
davanja v okviru D U Ptuj, ki 
pa dobi sredstva le za kritje 
osebnih dohocikOV. „ ^ 

Lfotomerski zcisebni kmet isi p r o d : : ! ^ : ^ 

knietilsklh proizvedov 
Razvoj zasebnega kmetijstva 

je v veliki meri odvisen od po
srednikov pri prodaji kmetijskih 
proizvodov in predelovalne in
dustrije. Na to poslovanje nima 
kmet nobenega vpliva. Vse mot
nje v gibanju cen se spretno 
prenašajo na kmeta. 

Pogodbe o kooperacijski reji 
živine so bile tolmačene druga
če, ko težave v prodaji živine 
ni bilo, in drugače, ko je do teh 
težav prišlo zadnje mesece. Za
druge so zaostrile kriterije pri 
oceni kvalitete živine (v ljuto
merski občini dve zadrugi: K Z 
Kmetovalec Ljutomer in K Z 
Mursko polje Kr iževc i ) . P r v o 
vrstne živine je nenadoma — 
lahko rečemo — zmanjkalo. 
Prekoračitev roka pitanja je 
bila prej brezpomembna, sedaj 
pa ima za posledico drugačen, 
za kmeta m.anj ugoden obračun 
živali. Posredniki v- odkupu ž i 
vine so glede svojega deleža v 
končnem obračunu v glavnem 
na istem, padec cen je v celoti 
prenesen na ramena kmeta. 

Trgovina reagira zelo hitro na 
vsako zviševanje cen z ustrez
nim svojim zviševanjem prodaj
nih cen. 2e nekaj mesecev ku
pujejo ljutomerske gospodinje 
očiščene piščance po ceni 1200 
S din, ki je bila odobrena na 
osnovi odkupne cene za piščan
ce po 720 S din. Kmetova cena 
za piščance je znižana na 580 
S din, kar pa ni imelo za posle
dico znižanja prodajnih cen te
ga mesa. Kmet je dobil za svoj 
proizvod manj, posrednik pa je 
vso razliko od znižanja odkup
nih cen priključil svojemu po
sredniškemu zaslužku. 

Ob ustanavljanju mešalnice 
močnih krmil v Ljutomeru (v 
okviru V 2 K Ljutomer) so raču
nali, da bo to močan zadružni 
obrat — servis za pripravo 
močnih krmil za živinorejce — 
proizvajalce živinorejskih pro
izvodov. Danes pa po nekaj l e 
tih dela tega obrata lahko ugo
tovimo, da ta obrat prav nič ni 
zadružen, saj dela skoraj izol i 
rano od ljutomerskih kmetijskih 
zadrug. Istočasno, ko živinorejci 
omejujejo pitanje zaradi nizkih 
cen mesa, kaže mešalnica prav 
dobre poslovne rezultate. D e j 

stvo je, da je mešalnica krmil 
v letošnjem letu prav lepo aku
mulirala, živinoreja pa ima i z 
gubo. Zaradi tega je slišati ved
no več pripomb, zakaj se ni 
mešalnica tesneje vključila v 
ljutomerski kmetijski prostor. 

T o je le nekaj konkretnih 
predlogov, ki kažejO, da so kme
tovalci brez vpliva na dogaja
nje v prometu in predelavi svo
jih proizvodov, in to tudi v pri-
m.erih, ki so za kmet^^ ž iv l jen j 
skega pomena. Ti primeri so bili 
med drugim obravnavani na 
drugi seji občinske konference 
S Z D L Ljutomer, ki je pred krat
kim razpravljala o kmetijski 
problematiki, ki je med drugim 
sprejela sklep, da je potrebno 
s procesom integracije treh 
kmetijskih organizacij še nada
ljevati, kajti vsi kmetijski pro
blemi v olDcini se bodo mnogo 
laže reševali v okviru ene kme
tijske organizacije. -p 

Lenart v Slov. goricoh 
Prenos kreditov M 
iii¥esti€f|e \f šol

stvu 
Po predlogu republiškega se

kretariata za finance, ki predvi
deva novo obliko financiranja 
— vzgoje in izobraževanja po 
temeljni izobraževalni skupno
sti, bo skupščina občine Lenart 
prenesla vse tozadevne kredite 
na svojo temeljno izobraževalno 
skupnost. V obdobju od leta 
1964—1967 je skupščina občine 
Lenart najela tri kredite za ob
novo in dozidavo šolskih zgradb: 
leta 1965 za dozidavo osnovne 
šole v Cerkvenjaku 656.810 N 
din, leta 1965 za obnovo šole pri 
Lenartu 250.000 N din in leta 
1964 za obnovo osnovne šole v 
Lokavcu 102.500 N din. 

V letu 1968 bo treba plačati 
od že prej najetih kreditov 
117.000 N din anuitet. Te.-neljna 
izobraževalna skupnost bo po 
vsej verjetnosti dobila dopolnil
na sredstva od republiške skup
nosti. Kol ikor pri določitvi zne
ska dopolnilnih sredstev za leto 
1968 še ne bi upoštevali nave
denih obveznosti, bo morala še 
zaenkrat odplačati anuitete ob
činska skupščina iz svojega pro
računa. O zadevi je razpravljal 
tudi svet za družbeno načrtova
nje, ki je predlagal, naj skup
ščina na osnovi pozitivnih za
konskih določil vse navedene 
kredite prenese na temeljno iz
obraževalno skupnost, — seveda 
pod pogojem, da v primeru, če 
republiška skupnost pri dopol
nilnih sredstvih ne bi upošteva
la zneska, ki je potreben za od
plačilo anuitet. — v tem pr ime
ru je občinska skupščina dolžna 
zagotoviti denar za odplačilo 
anuitet. 

Takšen prenos kreditov je s 
pravne strani možen in dopu
sten. Obstaja pa vprašanje, če 
bo dala temeljna izobraževalna 
skupnost Lenart svoje soglasje 
in sprejela p>otrebni sklep 

J. S, 

VESTI IZ LJUTOMERA 
V ljutomerski občini je 3295 

kmečkih gospodarstev, od teh so 
lastniki kmetje v 2440 gospodar
stvih in lastniki nekmetje v 851 
gospodarstvih. V skupini 2440 
gospodarstev je še v 467 pri
merih vsaj en član družine za-
pK5slen. V glavnem gre tu za 
mlajše ljudi (sinove in hčere), 
ki so se stalno zaposlili zunaj 
kmetijstva. Povprečno ima 
kmečko gospodarstvo 5,39 ha 
zemlje, mešano pa (nekateri 
člani družine zaposleni) 2,36 ha. 

* 

Po podatkih ljutomerske ob 
činske statistike so se cene ne
katerih artiklov (kmetijskih) 
gibale: povprečne cene goveda 
I. razreda so bile v 1964. letu 
3,4 N din za 1 kg, bekonov 3,42 
N din za 1 kg, jajc 0,19 N din 
za kos in mleka 0,44 N din za 
liter. V letu 1966 pa so bile ce
ne navedenih artiklov naslednje: 
za govedo I . razreda je bila pov
prečna cena 6.4 N din za 1 kg, 
bekonov 5,78 N din za 1 kg, jajc 
0,35 N din za kos in mleka 0.95 
N din za liter. Iz podatkov zgo
raj navedenih cen se vidi, da so 
dohodki kmeta po reformi višji, 
vendar ne v takšnem obsegu, 
kot se večkrat poudarja, saj se 
je cena živine v lanskem letu 
zopet znižala, kar pa je zelo 

vplivalo na dohodek, ker je ži
vina glavni tržni višek kmeta v 
ljutomerski občini. 

* 

Po popisu iz leta 1960 je stanje 
vprežne živine v ljutomer.ski ob
čini naslednje: 628 gospodarstev 
ima konjsko vprego, 1456 g o 
spodarstev kravjo vprego, 1211 
gospodarstev pa je brez vpre 
ge. Skupina kmetov, ki imajo 
2015 ha zemlje ali povprečno 
1,66 ha zemlje na kmeta, nima 
vprege. Poleg tega se zasebni 
sektor še poslužuje zadružne 
mehanizacije. Zelo pomembno 
pa je, da je v zadnjem času že 
okrog 55 traktorjev raznih 
znamk in tipov v zasebni lasti. 
K temu lahko dodamo še okrog 
60 motornih kosilnic in okcpal-
nikov, ki so uporabni tudi za 
različna druga dela v kmet i j 
stvu. Zaradi tega lahko opazimo 
prve primere opuščanja konj v 
gospodarstvih, ki j ih že nado
meščajo traktorji. 

* 
Vedno bolj so v zadnjem ča

su aktualne teme razprav o pri
spevkih in davkih občanov v 
kmetijskih občinah. N i v o obre
menitve z občinskim prispev
kom od zemlje je odvisen od 
konkretne davčne politike po
samezne občine. Stopnja občin
skega prispevka po posameznih 
skupinah katastrskih občin j e 
v ljutomerski občini naslednja: 
I. skupina katastrskih občin od 
20 do 370/0, I I . skupina od 17 do 
34 ",/0 in I I I . skupina katastrskih 
občin od 14 do 31 «/0. T e stop
nje so progresivne, kakor zno
traj same skupine katastrskih 
občin, tako tudi med skupinami. 
Enkrat večja katastrska osnova 
v prvi skupini katastrskih ob
čin v primerjavi s tretjo skupi
no zagotavlja skoraj trikrat več 
sredstev za proračun občine. 
Zaradi tega sta Imela fiskalno 
in socialno načelo obdavčenja 
odločilen vpl iv glede davčne po
litike. Taka politika pa j e v 
prvi vrsti na območju ljutomer
ske občine odvisna od potreb 
in financiranja njenih funkcij 
in nalog. -p 

Edi Stropnik o gasilski mladini v ormoški občini 
Kcsko so pridobi!! mladino v svoje vrste 

Na občinski mladinski kon
ferenci v Ormožu so pohvalili 
aktivne mladince v gasilskih 
društvih, ki j ih je po zaslugi 
mladinskega vodja v občinski 
gasilski zvezi Ormož EDIJA 
S T R O P N I K A vedno več. 

— V okviru občinske gasilske 
zveze Ormož smo že več let 
nazaj opažali, da v gasilskih 
vrstah ni mladega kadra, je 
začel pogovor Edi Stropnik. T o 
sem posebno opažal sam, ker 
sem bil prejšnja leta poveljnik 
občinske gasilske zveze. Odpo
vedal sem se poveljniški funk
ciji in prevzel delo z mladino, 
ki m e posebno veseli, saj sem 
7 mladino delal že v stari Jugo
slaviji. Od lanskega junijskega 
občnega zbora sem prevzel 
funkcijo mladinskega vodja. 
Najprej sem začel delati s pi
onirji. V kratkem času sem pri 
dobil 130 najmlajših gasilskil 
kadrov, poles tega pa do kon 
ca lanskeca leta še 149 mladin 
<=ev. Nekatere mladince smo že 
prekvalificirali k članom. 

Kako ste nritegni'? 
mladino? 

Danes se mladina zelo za
l i m a za tehniko oziroma mo-
^orizacijo. Zato sem organiziral 
zlasti dela z brizgalnami in dru-
?9 gasilsko tehniko. Prej temu 
"iso dajali takšnega poudarka, 
saj je večina mladinskih vodi j 
S.ovorila: « V i nam boste pokva
rili motor je .« Gasilska društva 
so bila v prejšnjem času tudi 
zaprta vase. Do sedaj smo pri 
Pečini uredili klubske prostore 
J gasilskih domovih. V njih 
^ombiniramo predavanja z za
bavo. Tudi ženske obiskujejo 
tečaje za gasilce, v katerih se 
r^auče marsikaj koristnesa za 
čuvanje domov in prve pomo

či. Predavanja obiskujejo tudi 
starši, ker je naš namen, da tu
di njih poučimo v preventiv
nem, pomenu. 

Kako se udeležba mladih 
odraža na nadallnje dc3o 

gasilskih društev? 
— z obnovi tv i jo vrst se vse

kakor čuti napredek v celot
nem delu gasilskih društev v 
ormoški občini. Marsikateri 
mladinec sedaj zna pravilno 
čuvati najrazličnejša material
na sredstva. Zaradi tega bi že
leli v naše vrste pridobiti č im 
več mladine, saj so ji vrata na 
široko odprta, saj z vključitvi
j o v gasilske vrste korist i jo se
bi kot družbi. 

Vsekakor m o r a m o omenit i 
izreden porast mladega kadra 
v Hermancih, kjer j ih je seda
nji predsednik društva Stanko 
K U M E R znal pri tegniti . Po nje

govi zaslugi je prejšnjih 8 čla
nov dobilo kar 15 mlajših tova
rišev. V naši akciji pa nas v 
polni meri podpira občinska 
skupščina in prav zaradi nje
nega razumevanja smo dosegli 
navedene uspehe. Naše delo je 
povezano z mladinskimi orga
nizacijami, saj se sam večkrat 
udeležujem sestankov O b K 
Z M S Ormož. Prav tako sem v 
veliki meri pomagal 6h?emajši 
Z M S Ormož. Prav tako nam v 
veliki meri pomagajo šole, kjer 
irnamo večkrat na leto predava
nja ter organiziramo oglede 
gasilskih domov in v njih ga
silskega orodja za šolske otro
ke Ce bo sodelovanje z vsemi 
navedenimi faktorji še naprej 
tako potekalo, bodo uspehi še 
večj i . -P 

EDI STROPNIK pred ormoškim 
gasilskim domom 

RAZGOVOR MED ZAKONCEMA 
Mož: »Kako to, da je tak nered 

v mojem stanovanju? Karkoli 
iščem, ničesar ne najdem. 

2ena: »Zakaj praviš: v mojem 
stanovanju? S tem me žališ. Reči 
je treba: v našem stanovanju. To
rej, kaj iščeš?« 

Mož: »Iščem našo krtečko za 
brčice,« 
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Mladina sredi življenja 
Za bralce Tednika odirovarja 

S T A N K O LEPEJ, predsednik 
O K Z M S Ptuj: 

— Naša samoupravna' praksa 
zahteva od vseh subjektiimih sil 
npr emin Janje načina delovanja, 
tako po obliki kot vsebini. Kako 
se ta pojav odraža v organizaciji 
ZMS? 

Nagel razvoj samouprave zahte
va drugačen pristop mladinskih 
vodstev in mladih k obravnava
nju življenjskih vprašanj, in si
cer z vso treznostjo v okviru ob
jektivnih možnosti in z idejno 
razsodnostjo. 

— V aktivih ZMS je opaziti, da 
se mladina vse bolj ukvarja le 
S kultumo-zabavno aktivnostjo, 
premalo pa z idejno vzgojnim 
delom. 

Priznati moram, da je res ta
ko. Ne smemo pa pozabiti, da je 
idejnost prepletena v vseh akci
jah oziroma delovanjih. 

Iluzija bi bila, da bi bilo mo
goče vso mladino vključiti v spe
cializirane oblike idejno vzgoj 
nega dela, kot so marksistični 
krožki, klubi OZN itd., ali pa jo 
zaposlovati s samimi suhoparnimi 
političnimi predavanji, čeprav 
smo vse to v preteklem obdobju 
v precejšnji meri zanemarjali. To 
nam narekuje, da idejno vzgojno 
delo v prihodnje bolj uskladimo 
z našo družbenopolitično struktu
ro. Temeljni smoter zavestne 
idejne akcije ZMS je aktivno 
vključevanje čedalje večjega šte
vila mladih v družbenopolitično 
življenje. Pri naših vodstvih 
razvijamo zanimanje za živo 
sprernljanje in preučevanje idej
nih tokov in političnih problemov, 
ki jih življenje vsak dan prina
ša. 

Idejno vzgojno delo v ptujski 
občini je imelo doslej in ima še 
marsikje pretežno izobraževalno 
informativni pomen. To je zato, 
ker naša šola premalo prispeva 
k splošni informiranosti mladih 
ljudi v naši družbi, mladi pa so 
premalo individualno vzgajajo. 
Zaradi tega moramo z idejno 
\"zgojnim delom, ki ga organizi
ramo, usposobiti kadre, drugič 
pa premnogokrat dopolnjevati te 
praznine in šele nato tako ustvar
jati osnovo, ki nam omogoča, da 
se usposabljamo za konkretno j k i -
litično akcijo. Taka usmeritev nas 
je cesto ločila od' konkretnih pro
blemov. V prihodnje so moramo 
znebiti tega informativno izobra
ževalnega del^ in ga prepustiti 
šoli in drugim izobraževalnim 
ustanovam. Naša najvažnejša na
loga je, da se predvsem pripra
vimo za politično akcijo. 

~ V preteklih letih jc OK ZMS 
organiziral več seminarjev, pa tu
di mladinske politične §ole. Kaj 
pa LETOS? 

OK mladine ptujske občine se 
je odločil v novembru pretekle

ga leta za formiranje idejnih je 
der mlade generacije, to je tistih 
mladincev, ki s svojo zavestjo de
lujejo med mladimi. Prav tako 
bomo v prihodnjih mesecih orga
nizirali seminarje za vodstva ak
tivov. Politično šolo prve in dru
ge stopnje bo organizirala delav
ska univerza, in sicer v Ptuju, 
Majšperku ta že deluje. Razve
seljivo je dejstvo, da je med slu
šatelji precej mladine. Čedalje 
bolj se moramo posluževati vseh 
možnosti izobraževanja in uspo
sabljanja, da bomo znali uix>ra-
biti metode objektivne marksi
stične analize pri ocenjevanju 
družbenih procesov in pojavov. 

— V zadnjem času je precej go
vora o odnosu mladine do ZK. 

Organizacija ZMS v celoti 

sprejema program in staitut ZKJ. 
Da je v Z K premalo mladine, smo 
krivi tako mlaci kot člani ZK. 
Zakaj? Mladi bi morali predla
gati svoje najboljše kadre za 
sprejem v OO Z K , le-te pa bi jih 
morale sprejeti, ali pa vsaj raz
ložiti, zakaj sprejem ni mogoč. 

Poznamo mnogo primerov, ko 
mladi, čeprav s progresivnim sve
tovnim nazorom in sprejemanjem 
politike ZK, ne morejo ali no
čejo v organizacijo. Temu je v 
večini primerov vzrok mentalite-
ta okolja, v katerem živijo, in ma
terialna odvisnost od staršev, ki 
so religiozno usmerjeni. Upam, 
da bopio temu vprašanju posve
tili v prihodnje več pozornosti 
skupno z OK ZKS. 

Z. R 

Stanko Lepej 

Ptuj 

Prireditve za novo 
«eto so že spomin 

utr ip življenja je danes ta
kšen, da beži čas neverjetno hi
tro. Minejo tedni, meseci in na 
vsem lepem nas skoraj preseneti 
znanec, ki nam seže v roko in 
zaželi srečno novo leto. K e r j e 
novo leto vsako leto samo en
krat in ker vsakdo upa, da bo 
v prihodnjem letu zanj bolje, 
da bo imel več sreče, drugi da 
bo imel več zdravja, tretji skle
ne, da se bo poboljšal — zato 
novo leto vedno posebej prosla
vimo. 

Zelo smo veseli , posebno pa 
naši malčki, če v teh dneh ho
dimo po lepo okrašenih in raz
svetljenih ulicah, da nas obišče 
dedek Mraz in da se udeležimo 
zabave na Silvestrovo. 

Krajevna skupnost in nekate
re delovne organizacije v Ptuju 
nam vsako leto po možnosti 
okrasijo mesto, ulice in izložbe. 
Lepih stvari s e navadno radi 
spominjamo, posebno, ko mine 
nekaj časa. Pa poglejmo, kdo s e 
j e koga sponmil v teh dneh! 

Letos so Ptujčane presenetila 
svetlobna telesca vzdolž magi -
strale in na raznih objektih v 
mestu. Na K S pravijo, da so 
zanje porabili največ sredstev, 
ki so jih dobili od občins-ke 
skupščine in nekaterih podjetij . 

Priredi tve, ki s o bi le plani
rane, so delno uspele. Zelo uspe
lo prireditev za najmlajše j e 
organizirala varstvena ustanova 
iz Ptuja v prenovljeni dvorani 
»Franca Kramberger ja« . Na 
sporedu so bile igrice. Gledalci 
so jih bili zelo veseli. Najbolj 
so s e seveda razveselili dedka 
Mraza, ki pa j ih j e razočaral, 
ker j ih zaradi pomanjkanja 
sredstev ni obdaril. 

Zadnje dni starega leta j e bilo 
zelo živahno v pravljičnem goz
du na živilskem trgu. T u se je 
zbiralo ve l iko otrok in starejših, 
predvsem med predvajanjem 
barvnih risank. Ob novoletnem 
gozdu so pogrešali stojnice, ki 
bi prodajale otroške igrače, j e 
dila, pijače in ostala novoletna 
darila. K e r j e bilo to na pro
stem, moramo razumeti t rgov
ska podjetja, da tega niso m o 
gla nuditi. C e bi bil na razpo
lago večj i zaprt prostor, bi lah
ko uredili večj i novoletni sejem. 
Ptujski malčki so v soboto naj
bolj pričakovali obisk dedka 
Mraza v tem pravljičnem goz
du, a ga na vel iko razočaranje 
tudi proti dogovorjenemu plai-
čilu ni bilo. 

Šolska mladina si j e rada 
ogledala igrico Kekec, k i j o j e 
ob novoletnih praznikih uprizo
rila dramska skupina D P D S v o 
boda iz Ptuja v Ptuju in v K i 
dričevem. 

K S ni pozabila na socialno 
šibke s svojega območja. Na pr i 
reditvi v klubu upokojencev ob 
lepem kulturnem programu so 
prejeli lepa darila. Sredstva za 
obdaritev sta prispevala K S in 
občinska skupščina. 

Društvo prijateljev mladine iz 
Ptuja je organiziralo obdaritev 

socialno šibkih otrok s svojega 
področja. Upravni odbor društ
va j e bil zelo prizadeven. Zbral 
je sredstev v vrednosti nad pol 
milijona dinarjev. Pr ispevke so 
darovali zasebni obrtniki, po
samezniki in nekatere delovne 
organizacije. 

Društvo j e s temi sredstvi 
nabavilo oblačila in obutev in 
nato pripravilo zavoje. V sode
lovanju s centrom za socialno 
delo so napravili seznam social
no šibkih otrok na našem ob
močju. Obdarili so najbolj p o 
trebne otroke, in sicer na skup
ni prireditvi, kjer so dobili tudi 
zakusko. 

Krajevna skupnost in drugi se 
zahvaljujejo vsem, ki so pr i 
spevali sredstva za okrasitev 
mesta, za obdaritve in ostalim, 
ki so sodelovali v prireditvah. 
Posebno se zahvaljuje delavcem 
komunalnega podjetja iz Ptuja, 
strokovnjakom iz Elektrokovi-
narja in Elektro Maribor — 
obrata Ptuj, dramski skupini 
D P D Svoboda, DU, ki je pred
vajala risanke v pravljičnem 
gozdu, in vsem ostalim, ki so 
kakorkoli pri-spvevali za lepše po
čutje med novoletnimi prazniki. 

Z R 

Z A K O L I K O CENTIMETROV? 
Preljubi prodajalci mesa in 

mesnih izdelkov! Izredno nas 
veseli, ko smo v časopisih čitali, 
da boste znižali cene mesu. T o 
da marsikateri od potrošnikov 
se j e začudeno ustavil pred va 
šimi prodajalnami, ko je zagle
dal napis: ZNIŽAN.TE MESA 
I N M E S N I H I Z D E L K O V . 

Za koliko? Morda iz kavl jev 
pod pult za dobre stranke ali 
za toliko in toliko dinarjev? 

Torej, da ne bo več dilem: 
Z N I Ž A N J E CEN M E S U I N . . . 

L O P E R Š I C E P R I O R M O Z U 

Na zboru vo l ivcev v Loperš i -
cah, ki j e bil v preteklem m e 
secu, so razpravljali o rebalan
su proračuna občinske skupšči
ne, o predvidenih spremembah 
v zdravstvenem zavarovanju 
kmetov in otroškem varstvu ter 
o spremembah statuta občine 
Ormož. P o obširni razpravi so 
sprejeli naslednje sklepe: 1. vsi 
lastniki posestev morajo plačati 
enak delež za zdravstveno za
varovanje kmetov, ne glede, ali 
so zaposleni ali ne. Ivan M a 
sten, odbornik občinske skup
ščine za področje Loperšice, se 
pooblašča, da v imenu vo l ivcev 
sproži na prvi soji skupnosti 
socialnega 25avarovanja kmetov 
v Mariboru vprašanje nezado
voljstva kmetov glede visokih 
plačil za zdravstvene storitve; 
2. naj se sredstva, dodeljena 
delavski univerzi, porazdelijo za 
kmetijske tečaje in nasploh na 
območju občine za usposabljanje 
kmečke mladine. -p 

M I K L A V Ž PRI O R M O Ž U 
Prav tako kot na ostalih zbo

rih vol ivcev so na zboru v o l i v 
cev pri Miklavžu razpravljali o 
zdravstvenem zavarovanju kme
tov in o otroškem varstvu. Spre
jeti pa so bili naslednji sklepi: 
1. kmečko zavarovanje naj pla
čujejo vsi lastniki zemlje ne 
glede na zaposlitev. P r i tem bi 
se naj upoštevala površina zem
ljišč za zaposlene, in sicer od 
dveh hektarov naprej; 2. pri
manjkljaji v kmečkem zavaro
vanju se naj obračunajo po ob
činah. Za kritje primanjkljaja 
pa se lahko zviša odstotek le to 
liko, kolikršen je ta primanj
kljaj v posamezni občini; 3. ko 
likor bi se zvišalo plačilo zava
rovancem kmetom, se naj v bo
doče povišajo storitve zdravl je
nja kmečkega prebivalstva. N i 
kakor pa ne tako, kot se dogaja 
sedaj, ko « e plačila zavarovan
cev zvišujejo, storitve pa zni
žujejo, -p 

I Z V O L J E N N O V I Z V R Š N I 
O D B O R O B Č I N S K E G A 

S I N D I K A L N E G A S V E T A 
V S L O V E N S K I BISTRICI 

Na zadnji seji novo izvoljene
ga občinskega sindikalnega sve
ta je bil ponovmo izvoljen za 
predsednika K V I K O P E T R A C . 

Za tajnika je bil izvoljen I V A N 
FERK. za podpredsednika pa 
B R A N K O V A S A. 

V izvršni odbor plcnuma ob
činskega sindikalnega sveta pa 
so bili izvol,ieni: Slavko Poštrak, 
Francka Krcnk, Anton Kidrič, 
Oto Martinjak, Erna Pristovšck, 
Ferdo Mohorko, Viktor Suša in 
J\an Frangeš. 

Izvoljenih je bilo več komisij, 
ki bodo samostojno delale 
svojih programih. -b 

Rudnik »»Premogovnik« Presika 

Sto metrov pod zemljo 
(Nadaljevanje in konec) 

Iz razgovora z direktorjem Pre
mogovnika Presika smo lahko ugo
tovili širše ozadjo sedanjih proble
mov edinega rudnika v ljutomer
ski občini. In kako žive in delajo 
rudarji v »presiških jainah«? 
SE NEKAJ 

Še nekaj splošnih 
podatkov 

S seki-etarjem občinskega sindi
kalnega sveta Ljutomer Mirkom 
Lebaričem sva v četrtek, 28. de
cembra, obiskala prvo izmeno pre-
siških rudarjev. V jamo naju je 
vodil predsednik sindikalne po
družnice Jože Vozlič, ki je hkra
ti tudi rudar.ski nadzornik v rud
niku. Sli smo v globino 100 m pod 
zemljo. Ustavili smo se v peti eta
ži, kjer smo več kot kilometer s 
sklonjeno glavo zaradi nizkega 
rova nadaljevali pot. Postalo nam 
je vročo, tako da nam je znoj v 
curkih tekel na karbidovke, s ka
terimi smo si razsvetljevali pro
stor. 

zadnjič sem omenil, da na-
kopljejo na dan v Premogovniku 
Presika le 20 ton visokokvalitetne-
ga rjavega premoga. En rudar na
koplje povprečno 420 kg premoga 
v osmih urah, kar je v primer
javi s trboveljskim rudarjem 3-
krat manj. Globina rudnika znaša 
100 m. Vhod v jamo gre skozi ta-
koimenovano vpndno jamo, ki je 
dolga 180 m. Rudnik je razdeljen 
na 6 pl.-̂ ž. ki so si medsebojno od
daljene do 30 m. Vsaka etaža pa je 
dolfra skoraj dva kilometra. 

Ko smo si malo odpočili, smo vi
deli nekaj metrov navkreber, kako 
sta dva rudarin sklonjena kopala 
premog, oz. obdelovala nolmetrsko 
plast premoga. Zaradi malega 
nrostora sta morala pri delu kle
čati. 

Težko delo za 
570 N d i n . . . 

— Koliko pa zaslužite za tako 
težko delo? ~Ja. če izpolnim nor
mo, dobim mesečno 57 tisoč S din. 
T o pa ni tako lahko, ker večkrat 
naletimo nz prepreke, ki jih je 
-»^^rphnn razstreliti . mi ie 
- v ^ ^ - ^ a v o r i l kreoak fant. Da je delo 
težko, nista tarnala niti prva dva 

rudarja niti ostalih 18, ki smo jih 
srečali X' jami. »Samo, da bi nam 
bilo delo trajneje zagotovljeno.« 

Močan srk vode iz dveh litrskih 
posod in nadaljevala sta s kopa
njem, kajti približeval se je va-
gonček, ki odmerja rudarjevo pro
duktivnost. Se rudarski »Srečno in 
obilo uspehov v novem letu« in 
spustili smo se skozi ozko 30-me-
trsko lino v 6. etažo, kjer je delala 
večja skupina rudarjev. Prijaznost, 
nasmeh in rahla bolečina — s ta
kim občutkom so nas sprejeli. Pre

več se niso dali motiti pri delu, 
ker bi jim lahko večji zastoj sa
mo škodoval. 

Črno zlato ni več zlato? 
Po reformnem času jc začelo 

veljati to pravilo. Nagel prehod na 
tekoča goriva v gospodarstvu, kot 
v gospodinjstvih, je navrgel šte
vilne probleme v rudarstvu. Manj
še rudnike zapirajo, večji so v 
krizi. »Kako dolgo bo to trajalo?« 
î o se spraševali rudarji. - A l i ima
mo pri nas res toliko nafte..-?•*• 

V marsičem imajo prav. ^fežno-
sti za uporabo premoga v najraz
ličnejših panogah indu,«lnje so še 
danes velike. » A l i ne bo ta nagli 
prehod ^agu^til še š t e v ^ n e j a rud

nega bogastva pod zemljo, čo .se 
bo nqidaljevalo s sedanjim delom?« 
Kljub temu pa rudarji upajo, da 
so bo morda čez dve in pol leti iz
boljšalo rudarsko stanje (toliko je 
še sedanjih zalog v etažah) in da 
bo mogoč nadaljnji izkop premo
ga. Drugače bo rudnik v Prcsiki 
postal legenda, kot je bil od za
četka tega stoletja pa do leta 1953, 
kot se spominja večina starih Lju-
tomerčanov. Takrat so hodili ne
kateri z majhnimi vozovi, drugi 
z večjimi, nabirat presiški premog. 

Ventilacija je v jami dobro ure
jena. Prav tako iz nje nepretrgo
ma črpajo vodo, tako da sega v 6. 
etaži le do gležnjev. Iz jame vozi
jo premog s pomočjo električne 
energije na vagončkih. 

Morali smo se posloviti. K o smo 
prišli iz jame, je bila zunaj tem
peratura okrog O'' C. vendar smo 
se ponovno oznojili. 

Prav gotovo je delo rudarjev v 
Presiki eno najtežjih. Težki delov
ni pogoji, minimalna moderniza
cija, ki jih že zaradi navedonih 
pogojev nj niti možno izboljš-jti. 
dve in pol letna per'=pektiva. v ka
teri bodo izčrpah sedanje rezerve. 
Toda kljub vsemu — upanje v lep^ 
šo bodočnost To pa so hkrati 
i.skrene želje '":akogar, ki ga p<̂ * 
privede v rudnik. 

Kratek počitek v objemu premoga 

SVEČANE AKADEMIJE V 
VSEH VEČJIM KRAJIH OB 

OBČINSKEM PRAZNIKU 
v vseh večjih krajih v občini 

so bile prejšnjo soboto in ne
deljo zvečer svečane akademije 
ob prazniku občine Slovenska 
Bistrica. Na akademijah so obu
dili spomine na herojstva p o 

horskih partizanov in vseh t i 
stih, ki so j im v najtežjih tre
nutkih bili vedno pripravljeni 
pomagati. 

V Slovenski Bistrici je bila 
svečana akademija v ponede
ljek, 8. januarja, ob 10. uri. 

Uvodno besedo je imel Mit ja 
Pabičič, eden prvih organizator
jev odpora proti okupatorju na 
Štajerskem. 

Svojci padlih borcev prvega Pohorskega bataljona na svečani 
akademiji v Slovenski Bistrici 

rntervju z direktorjem T P Zarja Ormož Krunom litovokoni 

L e t o s i^est n o v i h 
p r o d a j a l n 

Kako razrešiti medsebojno pre-
zadolženost v gospodarstvu? To 
je tema, o kateri so lansko leto 
naši gospodarstveniki precej raz
pravljali. Medsebojne prezadolži-
tve so dosegle takšen obseg -in 
vplivale na takšno porazdelitev 
sredstev gospodarskih organiza
cij, da so tudi sicer solidne go

spodarske organizacije postajale 
nelikvidno in zaradi neporavna
nih terjatev niso mogle pravoča
sno poravnati svojih obveznosti. 
Z namenom, da bi so preprečila 
naraščanja zadolžitev, so bili že 
izdani razni predpisi (ob koncu 
leta 1961 j e bil izdan predpis o za
varovanjih za plačilo pogodbenih 
obveznosti med uporabniki druž
benega premoženja, leta 1962 j e 
bil izdan odlok o poravnavi do
ločenih dolgov in terjatev gospo
darskih organizacij — to je ta-
kozvani obvezni kliring, leta 1966 
sprememba 33. člena zakona o 
knjigovodstvih v gospodarskih 
organizacijah, s katerimi se je 
uporabila trajna uporaba rezerv
nega sklada za izplačila osebnih 
dohodkov v pod'jetjih z blokira
nimi žiro računi i t d ) . V.sekakor 
so vzroki navedenih posledic tudi 
zavestne spremembe v našem go
spodarstvu (reforma, omejevanje 
proračunske in investicijske po-
tro.šnje, pretirane ekspanzije kre
ditov, nizke akumulativnosti v 
.surovinski proizvodnji itd.), ka
kor tudi vzroki, ki izvirajo iz 
številnih slabosti v našem pod
jetniškem in družbenem gospo
darjenju. Sicer nam bo kaj \'eč 
konkretnega glede navedenega 

problema v ormoški občini in o 
problemih trgovskega podjetja 
Zarja povedal njen cirektor Kru-
no N O V A K : 

— Vprašanje zadolženosti in 
plačilne nesposobnosti je v vel i 
ki meri odvisno od delovnih or
ganizacij, od denarno kreditnih 
zavodov, od finančno kreditne 
politike. Ce je ta politika restrik
tivna oziroma v njej vlada re
striktivna tendenca, denarja ni m 
so zadolženi upniki kot dolžniki. 
Vendar ne smemo zadolženosti 
jemati tako tragično. V Ormožu 
je prišla nelikvidnost posebno do 
izraza, ker banke niso plasirale 
ustreznega denarja vsem gospo
darskim organizacijam. Zaradi te 
splošne zadolženosti je prišlo do 
izterjatev. V T P Zarja so zalo
ge porastle za 13 odst. trgovske
ga blaga, kar je precej, čeprav si 
prizadevamo, da bi bil rezultat 
ugodnejši. Stanje dobaviteljev se 
je v lanskem letu povečalo za 7 
odstotkov, sredstva dobaviteljev 
pa za 100 odst. v primerjavi z 
lanskim letom. Največji zastoj 
smo imeli pri tekstilu pa tudi 
pri trajno potrošniških predme
tih, vendar pri teh nimamo toliko 
zalog. Posebno vprašanje pa na
stopa pri kupni moči prebivalcev 
ormoške občine, ker je ta v 

zadnjem času IZ že znanih vzro
kov zelo nizka. 
A L I SE BO STANJE V TEM LE
TU SPREMENILO? 

— V tem letu posebnih premi
kov ne moremo pričakovati, ven
dar lahko glecamo na razreševa
nje navedenih problemov z več
jim optimizmom Kupna moč s « 
sicer ne bo bistveno izboljšala, 
vendar so tu razlogi, ki govore v 
prid reforme. 

Potrošnjo kanaliziramo prek 
naših prodajaln, ki jih je trenu
tno 23. V tem mesecu bomo od
prli dve novi prodajalni: to sta 
buffet v Središču in v Zerovin-
cih. Do konca aprila bomo imeli 
že 6 novih prodajaln. 

Eden od velikih problemov so 
prostori, visoke najemnine, v e 
lika odvajanja od neto dohodka, 
saj smo imeli pri porastu celot
nega dohodka 5 odst. več republi
škega in za 10 odst. več občinske
ga prometnega davka itd. Krepko 
so tudi porastle obresti na po
slovni sklad in dvignjena osnova 
z revalorizacijo osnovnih sred
stev. Razumljivo, da vse navede
no zmanjšuje dohodek oziroma 
akumulativnost našega podjetja. 
Osebni dohodki so se v primer
javi z lanskim letom dvignili le 
za 3 odst. in to zaradi tega. ker 
je višina osebnih dohodkov od
visna oč prometa, to je od pro
danega trgovskega blaga, je kon
čal kratek razgovor dipl. ekono
mist Kruno N O V A K . 

Dipl. ekonomist 
KRUNO N O V A K 
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Razstava „Talci na 
štajerskem 1941-45,, 

v petek, 5. januarja, je bila 
v Slovenski Bistrici slavnostno 
odprta razstava »Talci , ustre
ljeni na Štajerskem od leta 1941 
do 1945«. Razstavo je pripravil 
muzej N O B Maribor v sodelo
vanju s celjskim muzejem revo
lucije. 

Razstavo je odprl predsednik 
skupščine občine Slovenska B i 
strica Mi ro Kolenko, slavnostni 
govor pa je imel direktor mu
zeja N O B iz Maribora Milan 
Zevart . 

2e bežen pogled na razstavni 
prostor v prostorih telovadnice 
nam pokaže, da je bila razstava 
zelo skrbno pripravljena. Na 
razstavnem prostoru smo zasle
dili rdeče plakate z naslovom 
»Bekanntmachung« in » K u n d -
machung«, na katerih so zapi
sana imena talcev, ki jih je oku
pator ustrelil iz maščevanja 
zaradi uspelih partizanskih ak
cij in diverzantskih akcij i l e 
galcev. 

V drugem delu zasledimo zad
nja pisma talcev, ki pretresljivo 
govore o zadnjih minutah talcev 
in pa njihove fotografije. 

Ves razstavni prostor pa lepo 
izpopolnijo fotografije, ki pri
kazujejo, kako je okupator stre
ljal naše zavedne ljudi in kako 
je z njimi grdo ravnal. 

Med zanimivostmi razstavne
ga prostora vsekakor lahko 
omenimo ime Alfonza Novaka 
iz Makol, ki je zapisan na enem 
izmed plakatov, vendar je stre
ljanje preživel. Razstavno gra
divo nam tudi prikazuje delež, 
ki so ga dali za osvoboditev na
še domovine talci iz sedanje bi
striške občine. Tako j e bilo 
ustreljenih precej talcev, pred
vsem iz Slovenske Bistrice, 
Poljčan in Makol . 

Razstavo si j e do sedaj ogle
dalo že precej Bistričanov in 
drugih gostov, predvsem pa je 
bilo mnogo obisikovalcev po sve
čani akademiji 8. januarja, ko 

so si razstavo ogledali tudi šte
vilni gostje in svojci padlih bor
cev prvega Pohorskega bataljo
na. 

Razstavo bodo prepeljali še 
v druge kraje v občini, tako da 
si j o bo lahko ogledalo večje 
število občanov. -b 

V ponedeljek, 8. januarja, na dan obletnice padca prvega Pohor
skega bataljona, si je ogledalo razstavo veliko ljudi 

Mitja Ribičič, eden od organizatorjev upora na Štajerskem 
med govorom na slavnostni seji 

V imenu otrot<, hvaia 
Društvo prijateljev mladine 

Ptuj je pred novim letom zbi
ralo sredstva za pomoč socialno 
šibkim otrokom. S sredstvi, ki 
so j ih dali posamezniki in or
ganizacije z ve l ik im razumeva-
njeiJTi, j e bilo obdarovanih 110 
otrok. 

D A R O V . \ L I SO: 
Rudi Korošec, av toprevoznlk; 

Ignac Potre, mizar; Kar i Metl ičar , 
krojaiStvo; počitniški dom Biograd 
na inoru; projekt ivni b i ro; Aleksan
der .Mrevljc, kamnosek; Janez M e -
žan, akademski slikar; Sačip K a m -
beri, slaščičar; Flori jan Bratkovič , 
precizni mehanik; Nežika Arnuga, 
sobosliltarstvo; Mladinska knjiga — 
knjigarna in papirnica, P tu j ; Jože 
Stalcer, avtomehanik; dimnikarsko 
podjetje, P tu j ; avto-moto društvo 
P tu j ; Cir i l Centa, čevl jars tvo; Olga 
Stepanov, poslovodja Dalmacija-
vina; kmetijski kombinat — sindi
kalni odbor, P tu j ; Mari ja Hodnik, 
poslovodja N o v e g a sveta; šolski cen
ter za kovinsko stroko; Slava K o 
renjak, mehanik; Ludv ik Soldši, 
kotlar; Zulfi Vel in , slaščičar; ko
munalno podjetje, P tu j ; Zofi ja Za-
dravec, dežnikarstvo; Ema Sluga, 
zasebnica; t rgovsko podjetje Pano-
nija; A l o j z Kar lovčec , steklarstvo; 
A l o j z Smigoc, kleparstvo; Alber t 
Seka. frizerski f.alon: foto Simonič; 
fotoatelje Langerholc; župnijski 
urad sv. Petra in Pavla, P tu j ; Fra-
njo Al i č , odvetnik; Kar lo Kle in , 
elektromehanik; Kar i Volkner , Ža
gar; Marko Kl ine , tapetnik; Franc 
Ljubeč, mizars tvo; Ti lka Ljubeč , 
gospodinja; Anton Pintar, lesena 
roba: dr. Anton Horvat , odvetn ik ; 
Jakob Majcen, vrtnar; Ivan Puž, 
medičar; Drago Pernek, urar; Mar 
tina K a m p l ; Marija P l aveč ; kmet i j 
ski kombinat — mesnica: mesnica 
Košaki, P tu j ; Korošec , vulkanizer; 
Prane Pečnik, avto prevoznik ; M . 
Štefan, strugar; N . Vrbnjak. Viča -
va; Anton Urek, posestnik; Stane 
Vičar, zasebnik: Trpine , frizerski 
salon: Maks Cernezel , pleskar; 
Elektrokovinar. P t u j ; Ignac Vinko , 
kovač: Andre j Hernja, lončar; Franc 
Krajnc, ključavničar; Dragica M o -
horko: Branka Mikloš ič : Hilda Je-
i'in: B n m o Valentin, direktor: zla
tarna, P t i i j : Manired Munda, radio-
scrvis; krojaSko-šiviljska delavnica; 
Anton Mernik, medičar: zavod Olge 
Megl i čeve . P tu j : Franc Kukovec , 
kleparstvo; Alfonz K a jzersberger, 
.sedlar; Anton Strmšek, klepar; eks-
presna čistilnica, P tu j ; Ivan T o b i -
jas, odvetnik: t rgovsko podjet je I z 
bira: Rupert Spaner, v rva r ; Stanko 
Preac. čevl jars tvo: Moda. modno 
krojaštvo. P tu j ; Jože Vnuk, t rgo
vina s per i lom; Jože Frangež. od
vetnik: Franc, Malek, odvetnik; 
Janez Smid. čevl jars tvo; K i w i n Gla-
ser. urarstvo: Alo jz Pinoza, urar
stvo; Derbuc. klobučar; Ivan V i d o -
vič. slaščičar: Sonja Oman. optik; 
Irni Sami Ibra, sl.-^ščičar; Jože V r b 
njak, strojni ključavničar; Jože 
l!ec, mehanik: Jože Soštarič, kolar
stvo: Mihael Nemec, lončar: Franc 
Lužnik. b i fe : Jakob Horva t : Jože 
Vrabl, novinar; Franc Stiplovšek. 
odvetnik: t rgovsko oodie t ie Merkur: 
Stanko Senčar. odvetnik: Peter Ska-
za. fr izer; Nikola Vukotič. fr izer; 
Henrika Večernik. popravljalnica no2avic: Ferdo Makovec . brivski 
salon; Elza Berl ič, frizerski salon; 
Albin Svetelšek; Delta, tovarna pe-
^JR\; Konus, prodajalna usnja: Kar i 
Kntnik. a \ to prevoznik; Jože Rojko . 
hvar : tovarna oapirja. Sladki v rh ; 
občinski komite Z K S ; I V . teren 
S Z D L ; sindikalna podružnica lekar
ne: I I . teren S Z D L : I . teren S Z D L ; 
kreditna b?nka. Ptiii: vodna skuo-
nost Drava-Mura. P tu j ; organizacija 
Rdečega križa za mesto P tu j : zdrav
stveni dom Ptuj — sindikalna no-
družnica; Petovia . alkoholna Indu
strija. 

Vsem. ki so podprli to veliko. 
Plem.enito akcijo, v imenu 'haj -
•nlajših ii^krena hvala! 

I>ruštvo prî ^^+piî v mladine, 
P t u j 

Da šole nimajo telovadnic, 
vsaj precejšen del šol ne. pred
vsem tistih na podeželju, j e 
vsem znano. Toda premalo se 
zavedamo, v kako slabih pogo
jih telovadijo tod učenci. A l i 
lahko učitelji telesne vzgoje na 
takih šolah sploh izvršujejo učni 
načrt? 

Obiskal sem eno izmed šol, ki 
nimajo telovadnic, ter povprašal 
učitelja telovadbe o pogojih 
dela. ' 

Boris Jurak je učitelj te lovad
be na osnovni šoli v Tinju. 

Res je, pogoji za izvrševanje 
učnega programa so zelo težki 
oziroma programa zaradi slabih 
razmer sploh ne moremo ures
ničiti. Najteže nam je pozimi in 

v deževnih dneh. Seveda še tudi 
pozimi nekako gre, ko je dovolj 
snega, vzame vsak svoje » p o k e « 
in se gremo sankat. Toda stal
no tako tudi ne gre in tedaj 
smo navezani na tehnično de
lavnico, v kateri imamo mizo za 
namizni tenis. Vendar nam pre
kratka delavnica ne nudi tiste
ga, kar bi nam nudila telovad
nica. 

K o smo se razhajali, sem ga 
hotel vprašati, ali bodo začeli 
pri njih graditi telovadnico. T o 
da ko sem zvedel, da so že za 
ureditev šole in za gradnjo uči
teljskega bloka težko dobili 
sredstva, sem rajši to vprašanje 
prihranil za nekaj let pozneje. 

- b 

Sneg jih ne ovira, da se ne bi igrali z žogo 

Mladina v Bistrici, 
l<aj čakaš? 

v zadnjem času so se začele 
precej živahne razprave v S lo
venski Bistrici o delu oziroma 
nedejavnosti mladine v tem 
kraju. Precej razprav je vzbu
dila tudi kratka vest v našem 
listu pri površnem bralcu, ki si 
j e tolmačil vso stvar kot delo, 
ne pa kot nedejavnost mladine 
v Slovenski in Zgornji Bistrici. 

v Zgornji Bistrici j e mladin
ski aktiv, ki se s svojo dejav
nostjo ne more pohvaliti, med
tem ko v Slovenski Bistrici mla
dinskega aktiva že precej časa 
ni več. 

Dejavnost mladinskega aktiva 
v Zgornji Bistrici prihaja do i z 
raza samo pri prirejanju p le
sov, na katerih igra ansambel 
električnih kitar Skaty. K o smo 
že pri tem ansamblu, moramo 
povedati, da ne vzbuja ravno 
zaupanja in slovesa kot dober 
organizator mladinske dejavno
sti. Številne kritike, izrečene na 
njegov račun, posebej od takrat, 
ko si j e zapravil gostoljubje za
radi razbijanja v kulturnem d o 
mu v Slovenski Bistrici, ne 
ustvarjajo dobrega mnenja. 

Toda vse to so samo spori, ki 
ne bi smeli biti povod, da je 
delo mladih v dveh največjih 
krajih v občini prepuščeno sa
mo sebi. Toda tega se v e r 
jetno boji marsikateri mladi 
obiskovalec mladinskih plesov, 
ker bi j im bilo tako onemogo
čeno takšno obnašanje, ki ni 
primerno za mlade ljudi. 

Zaradi tega bo občinski ko
mite Z M S Slovenska Bistrica v 
kratkem storil vse potrebno, da 
se bo začelo delo mladine v B i 
strici normalno odvijati . 

Predsednik občinskega komi
teja Z M Pavel Blažič je dejal: 
» C e hoče mladina v Bistrici 
zavzeti svoje mesto, ki j i gre, 
bo morala spregledati, da njena 
dejavnost ni samo v prirejanju 
in obiskovanju mladinskih ple
sov. Saj so še tudi druge oblike 
dela. Odprta so vrata za delo
vanje na kulturnem in šport
nem področju. Seveda bo treba 
najprej odpraviti razlike med 
študenti in šolarji na eni strani 
ter delavsko in kmečko mladino 
na drugi strani. Šele ko bodo 
odpravljene vse te razlike, bo 
ob povezovanju z mladino iz I m -
pola delo mladine steklo po 
svoji normalni poti.« 

Pienlrji so pokazali svo
je znanfe o Pohorsl<em 

bataljonu 
v nedeljo, 7. januarja, popoldne je 

bila v avli osnovne šole v Sloven
ski Bistrici prireditev z naslovom 
»KA.J V E M O O P O H O R S K E M B A -
T.VLJONU«. 

Prireditve so se udeležili pionirji 
1/. vse občine. Kot gledalci pa so 
se oddaje udeležili tudi nekateri 
narodni heroji, svojci padlih borcev 
prvega Pohorskega bataljona in dru
gi gostje. 

Pionirji so najprej odgovarjali na 
vprašanja o prvem Pohorskem ba
taljonu, kjer so pokazali solidno 
znanje. Je pa bilo zato poznavanje 
partizanskih pesmi za malenkost 
slabše. 

Po tekmovanju je podpredsednik 
skupščine občine Slovenska Bistrica 
Boris Plošinjak razdelil med naj
boljše tekmovalce nagrade. 

R E Z U L T A T I : 1. Slovenska Bistri
ca 23 točk, 2. Oplotnica 22, 3. Ma-
kole 21, 4. Spodnja Polskava 18, 
5. CreSnjcvec 17, 6. PoljCane 14. 
Laporje 10 in Tinje 7 točk. 

Dobro pripravljenemu tekmovanju 
niso mogli prisostvovati edino pio
nirji iz Smartnega zaradi preveli
kega snega. -b 

Ptujska godlHi 

Prepuščeni smo sami sebi 
brez sredstev in prostora... 

Pogovor s predsednikom UO 
godbe na pihala DPD Svoboda 
Ptuj DUŠANOM 2 N I D A R I C E M : 

Tov. predsednik, z vašo godbo 
se srečujevio v Ptnju ob najraz
ličnejših svečanostih. Ali bi nam 

lahko povedali nekaj več iz zgo
dovine tega ansambla? 

Takoj na začetku moram po
udariti, da praznujemo letos 
100-letnico delovanja godbe. Ma
tični začetki današnje godbe iz
hajajo iz ansambla Putter Kapelle, 
ki je pozneje deloval pod naj
različnejšimi imeni, kot so: Muzik 
Verein, Knaben Kapvelle i t d . . . 
Po osvoboditvi so ustanovili ozi
roma preimenovali ansambel v 
godbo na pihala K P D Jože Lac
ko Ptuj. Da je začela godba po 
osvoboditvi ponovno delovati, je 
v veliki meri za.sluga enega izmed' 
naših trenutno najboljših godbe
nikov Antona Rojka, ki je v svo
ji hiši skril instrumente pred 
bombnimi napadi. Vodja takrat
ne godbe je bil znani dirigent 
Jože Gregorc. 

Leta 1950 j e prevzel godbo Ja
kob Stud, profesor glasbe, ki še 
danes kljub pomanjkanju finanč
nih sredstev u-spešno vodi god
bo. Po letu 1950 je kvalitetna 
raven ansambla naglo rasla. Pri-
.števali so nas med najboljše ama
terske godbe v Sloveniji. Leta 
1960 je bilo opaziti določeno stag
nacijo, ki je zelo naglo prešla v 
nazadovanje prej doseženih uspe
hov. Najbolj kritično stanje je 
bilo v letu 1962, ko je bila godba 
zaradi nezainteresiranosti članov 
in družbenopolitičnih skupnosti 
tik prec: razpadom. 

Odgovorni dejavniki so končno 
le ugotovili, da je godba na pi
hala ob različniii svečanostih v 
Ptuju nujno potrebna. Zaradi te
ga so nas finančno začeli nekoliko 
bolj podpirati. Leta 1963 se je 
stanje ponovno nekoliko izbolj
šalo. Kupili smo nekatere nove 
instrujTiente in uniforme. 

In kakšno je trenutno stanje? 
Ali je tudi pri vas čutiti izva
janje gospodarske reforme? 

V zadnjem času se je stanje 
zelo poslabšalo. Po sklepu UO 
DPD Svoboda Ptuj so nam lansko 
leto odvzeli dvorano v Prešer
novi ulici, kjer smo redno vadili. 
Takrat so nam zagotovili, da bo
mo v najkrajšem času dobili drug 
prostor za vaje. Toda od tega 
so ostale le obljube. Kot član UO 
DPD Svoboda Ptuj opažam, da je 
pri tem samoupravnem organu 

kakor tudi pri posameznih čla
nih godbe oi)aziti ne preveč raz
veseljivo nezainteresiranost in 
prenehanje amaterskega idealiz
ma. Prepuščeni smo sami sebi 
brez sredstev in prostora za vaje. 

Vaš zadnji nastop ste imeli ob 
dnevu JLA v ptujskem gledali
šču. Kje vadite za nastope? 

Kot sem že prej omenil, poseb
nega prostora za vaje nimamo. 
Nekaj časa smo vadili v gledali
šču, vendar smo prišli pred ne
davnim zaradi tega v neljubi kon
flikt s člani amaterskega gledali
šča. Trenutno vadimo v >Haloški 
kleti« hotela Poetovio. 

Vem, da ste amaterji, VERLDAR 
pa bo naše bralce zanimalo, če 
imate kakšen nočin nagrajevanja 
oziroma materialni stimulans kot 
bi lahko temu tudi rekli? 

Ce sem iskren, moram prizna
ti, da pri našem ansamblu težko 
govorimo o moralnem, še manj 
pa o materialnem stimulansu. 
Imamo sicer izdelan pravilnik o 
nagrajevanju, vendar si nimamo 
kaj dehti. No vem, ali bi temu 
lahko rekli, da smo postali žrtev 
gospodarske reforme ali žrtev 
mačehovskega odnosa dejavni
kov, ki bi lahko pokazali v-saj 
dobro voljo in nudili minimalno 
pomoč. 

In kakšne so vaše želje za raz
voj godbe na pihala v novem le
tu 1968? 

Kot vsak posameznik, vsaka 
organizacija ali amatersko dru
štvo ima tudi naša godba na pi
hala v jubilejnera letu, ko praz
nujemo 100-letnico delovanja, svo
je želje. Naša trenutno največja 
želja je . da bi že skoraj dobili 
prepotreben prostor za vaje, ra
zumevanje pri družbenopolitičnih 
organizacijah za codelitev vsaj 
minimalne vsote finančnih sred
stev, da bi se v naš ansatubel 
vključilo več mladih godbenikov, 
da bi'vsaj na skromen način pro
slavili našo 100-letnico in ne na
zadnje, da bi z nastopi zadovoljili 
svoje poslušalce. 

V imenu naših bralcev želimo, 
da bi se novoletne želje ptujskih 
godbenikov tudi uresničile. 

J. S. 

Dušan Znidarič 

K A K O SMO P I O N I R J I D 0 2 I V E L I 
P R O S L A V O D N E V A J L A 

22. decembra j e praznovala naša 
armada svoj praznik. Na to prosla
vo so prišli tudi pionirj i iz raznih 
krajev ptujSke občine, tisti, ki so 
poslali najboljšse spise o naši arma
di. I z šole Toneta Znidariča v P tu
ju srno odšle štiri učenke, da bi 
bile navzoče na proslavi naše ar
made. 

Jutro je bilo mrzlo, ko smo hiteli 
na proslavo. Spotoma smo kupili 
šopek nagel jnov. Pri N o v e m svetu 
so nas pogostili tovariši iz armade 
s čajem in tam smo počakali, da 
smo se vsi zbrali . 

Sprejem v novi voja3nici je b i l 
prisrčen. Takoj smo opazili l ep red 
na ve l ikem prostoru pred vojaSnl-
co. Oder z zvočniki j e bil že pr i 
pravl jen in vojaki so čakali na čast
nike, da bodo pričeli s proslavo. 
Med tem časom so nas vodi l i po 
vojašnici ter nam rartkazovali o rož
je , slike o n j ihovem delu, do ma
lenkosti urejene in opremljene 
učilnice, spalnice, omarice in dru
go. V vsem so odsevali red, snaga, 
marljivost. Po tem so nas odvedl i v 
sobo, kjer so nas na naše v e l i k o 
presenečenje pogostili. 

Tam -smo se tudt o« reH. kajti b i lo 
j e zares mrzlo. Pionirske kapice na 
glavah nam niso pomagale, zeblo 
nas je še bolj kot vojake , ki j im 
mraz tudi ni bi l vSeč. 

Po tem so nas odpeljali pred vo
jašnico, kjer so že bili razporejeni 
vojaki v dolgih vrstah. Nas so tudi 
postavilT v vrsto In tako smo mirno 
stali skoraj do konca proslave. 

Komandant ptujske pamiz i je ie 
pozdravil vojake, častnike in drus^e. 
Govor i l j e o armadi med vojno, 
o K P J ter o zaslugah na.šfh voja
k o v v armadi. Skoraj vsak treti i 
vojak j e bil pohvaljen, posebej pa 
strelci, ki so si zasluZiH medal jo 
za odličen uspeh. Mnopo vo jakov j e 
dobilo priznanja, nagrade in mnogi 
so napredovali . Med svečanostjo so 
večkrat zadoneli klici odobravanja 
In iskrenega čestitanja. 

Končno .so bi le v naše največje 
vesel je izrečene še pohvale za naš 
trud in prizadevnost ter izročene 
razne knjige kot nagrade za naše 
soise. ki smo jih napisali o armadi. 
7.A vse smo se vojakom prisrčno 
zahvalili , jih pozdravil i V imenu 
vseh učencev naših So! ter j im s 
čestitkami k njihovemu prazniku 
izročili naša darila. 

P o proslavi smo vrni l i v v o 
jašnico, kjer smo oosUiSali p r ipove
dovanje komandanta in častnikov o 
naši armadi in dogodkih Iz vo jne . 
T o j e bilo zelo zanimivo, toda m o 
rali smo se posloviti . Se enkr.Tt smo 
se j im zahvalili RA pozornost, se 
t>rijatelisko po^^^ravili in se polni 
lenih vt isov raz.šli. 

T o srečanje j e bilo res pr i ja te l j 
sko In lepo. 

Sonia MojsiloviC, 
8. C razred 

osnovne šole Toneta Znidariča. 
Ptuj 

SONJA. 
veš. da sem na tihem prav želela, 

naj bi mi kdo izmed tistih pionir
jev, ki so slavili praznik naše ar-med med našimi vojalii, nap̂lsal. 

kako Je bilo. Ti si ml izpolnila to 
željo. A ne samo meni, tudi bral
cem NASIH P I S E M si zelo ustregla 
in se ti v njihovem in v svojem 
imena zahvaljujem. 

A L E N K A 

N A S D E D E K 
M o j dedek je zelo star. saj ima 

že 75 let . V obraz se zdi bolan in 
kaže, da n jegovo ž iv l jenje ni bilo 
brezskrbno. Glavo mu pokr iva jo 
beli lasje in izpod čela mu mežika 
dvoje prijaznili oči. ki se večkrat 
orosijo, posebno takrat, ko nam 
pripoveduje dogodke iz svoje mla
dosti. 

Včasih nam tudi pr ipoveduje, ka
ko težko je bilo, ko j e moral oble
či vojaško suknjo in iti v vojsko. 
Prestal j e d v e svetovni vo.jni. V e č 
krat j e bil ves premražen in lačen, 
toda vojna j e bila kruta in nI po
znala usmiljenja. 

M o j dedek j e okusil vse strašno 
gorje , ki ga naredi vojna. T r i j e 
n jegovi sinovi se mu niso vrni l i iz 
vojne , zato je vedno žalosten. Vča
sih nam pove tudi kakšno veselo, 
da se mu nasmejemo. saj ve, da 
otroci tako radi poslušajo pr ipove
dovanje o dogodkih starih očetov. 

Stara sem 12 let in imam svojega 
dedka zelo rada. Zato sem to tudi 
napisala. 

Pozdravl jam vas, 
Jožica Pintarič. 

5. razred osnovne šole v Zavrču 

JOŽICA I Z G O R I C A K A , 
lepo in prisrčno si opisala svojega 

starega očeta. Rada ga tmaS. Prav, 
sa.i sj to tUdI zasluži. 

Praviš, da otrokom rad pripove
duje resnične dogodke Iz lastnega 
življenja. Verjamem, da ga vsi na
peto posluSate. Bralci N A S l H P I 
SEM In jaz bi ga tudi. Zato te pro
sim, Jožica, potrudi se in nam na
piši kakšno dcdkovo zgodbo! 

A L E N K A 

P E S M I C A O SRNICI 
Srnica mala 
kraj gozda ob Pesnici je stala 
in na noč čakala. 

Prišli so lovci s puškj.mi 
in obrežje pregledali 
ter srnico natirali. 

Lovčeva puška je počila, 
srna pa v vodo skočila 
in se čez Pesnico rešila. 

Spet se j e med drev je skrila 
in se ž.ivljenja veselila, 
.laz se s s m o veselim 
in j i dolgo ž iv l jenje žel im. 

Alenka, to pesmico sem napisala, 
ker sem dogodek videla na svoje 
oči. 

Marija Zuran, 
Cvetkovci 56 

M A R I J A , 
čeprav si ra N A S A P I S M . \ napi

sala FE nekaj pesmic, te vabim, na
piši jih še več in več: Ti znaš do
bro opazovati in opisovati, kar se 
ti kaj rado zaokroži v pesmico Ne 
prenehaj: 

A L E N K i \ 



So še ljudje, ki so 
pripravljeni kaj žrtvovati? 

Osnovna nalc^ Iz programa de
la organizacij Ljudslce tehnike je 
tehnična vzgoja mladine. 

Gospodarska reforma je priza
dela mnoge organizacije LT , da so 
— bodisi prenehale z delom ali pa 
so ot)čutno zmanjšale obseg svo
jega delovanja, kar ugotavljamo 
tudi na področju ptujske občine. 

Kljub dnevnemu pehanju za ma
terialnimi dobrinami nam ne more 
biti vseeno, ko ugotavljamo, da 
mladina nima zanimanja za iste 
stvari, kot jih imamo odrasli, da 
NAS posnema v negativnem — 
mnogokrat mladina ni ZCDNTERESI-
rana za delo, ki ni plačano. . . 
Prav gotovo je, da smo za takšne 
primere krivi odrasli, posebej pa 
za to, če mladina ni zainteresira
na I N če je izgubila zaupanje v 
delo odraslih. 

Izkušnje govore, da je mJadina 
zainteresirana za delo v krožkih, 
klubih ali društvih L T samo, če 
ji nudimo ustrezne pogoje za de
lo, da je ta mladina zdrava in de
lavna, da ima napredne nazore, 
jasne cilje in ima zelo veliko željo 
po novih znanjih! ZAL je krožkov, 
klubov in društev L T vse prema
lo, poleg tega pa je tako imeno
vana družbena skrb za delo z mla
dino prešibka, kar se izraža ne le 
z moralno, ampak tudi z nepo
sredno materialno podporo krož
kom, klubom ali društvom, ki 
vključujejo mladino. 

Področje tehnične dejavnosti je 
zelo pestro ter s svojo raznolikost
jo in aktualnostjo privablja tako 
mladino kot odrasle. Prav zaradi 
tega je nujno, da vsaj na občin
ski ravni obstaja neki družbeni 
organ, ki naj obravnava vpraša
nje tehnične vzgoje mladine kom
pleksno, da načelno usmerja in 
povezuje tehnično dejavnost, or
ganizira tečaje, prireditve in tek
movanja, da skrbi za potrebna 
materialna in finančna sredstva 
za delo na tem področju — takšen 
organ mora biti občinski odbor 

LT, pole^ njega pa še komisija ra 
tehnično vzgojo mladine! Ugotav
ljamo i>a, da zadnji dve leti ne 
zasledimo prav nobene dejavnosti 
občinskega odbora LT ali katere 
njegovih komisij na območju ptuj
ske občine, zato je nujno, da se 
delo občinskega odbora L T in nje

govih komisij ponovno oživi ter 
da se mu omogoči delovanje vsaj 
v skladu z osnovnim cUjem: teh
nično vzgojo mladine! 

Sredstva in možnosti za delo z 
mladino na področju tehnike se 
morajo najti, poiskati pa bo treba 
tudi takšne oblike delau, ki ne zah

tevajo veliko sredstev, a kljub te
mu pritegnejo večji del mladine. 
Potrebno pa bo tudi več Iznajdlji
vosti In dobre volje, kot Je Je bdlo 
v zadnjem ČASNI 

Za realizacijo teh idej, navede
nih v prejšnjem odstavku in še 
prej, pa mora seveda obstajati pri
pravljenost in prepričanje ljudi, 
ki bodo dobrovoljno žrtvovali tu
di kakšno prosto popoldne In ne
deljo za to, da bo tehnično-vzgoj-
na dejavnost med mladino ponov
no zaživela in se razvijala tudi iz
ven šolskih okvirov. Vprašanje je 
le, ali imamo še kaj ljudi v obči
ni, ki so pripravljeni kaj žrtvova
ti? Inž. R. V. 

Delovna terapifa 
v psihiatričnem oddelku ormoške 
bolnišnice 

Lepo urejeni prostori so ugod

no počutje za zdravega, še po

sebno pa za bolnega človeka. 

Da je prostor okrašen z okusni

mi izjdelki bolnika, da j e ta pro

stor lep, domač, topel — vse to 

vpl iva na celotni uspeh zdrav

ljenja bolnika, je začela pogovor 

Tončka Kozlevčar, delovna te-

rapevtka splošne bolnišnice Ptuj 

— psihiatričnega oddelka Or

mož. Ob prvi obletnici psihia

tričnega oddelka v Ormožu smo 

že pred kratkim pisali. Ponovni 

obisk j e bil prav tako topel. L e 

po urejene prostore krasijo iz

delki bolnikov, ki se pod v o d 

stvom Tončke Kozlevčar priza

devajo, da bi z delom, s pomoč

jo izdelovanja najrazličnejših 

izdelkov v najkrajšem času 

ozdraveli . 

Kakšna je posebna vloga de

lovne terapije v zdravljenju člo

veka? 

— Pr i zdravljenju bolnika 
moramo gledati na celovitost 
njegove osebnosti. Tore j , v de 
lovni terapiji si moramo priza
devati, da aktiviramo bolnikov 
odnos do dela. Ce se zavedamo, 
da je delo ustvarilo človeka, ga 
lahko do neke mere popravi, če 
je zaradi bolezni okrnel. Smo
trno vodena delovna terapija, 
to je strokovno organizirano v o 
denje »delovnega zdravl jenja«. 

vpliva, da bolnik izgublja brez-
dušnost in brezvoljnost, skratka 
nezdrave elemente človekove 
duševnosti. 

Posebnega recepta, kako pri
stopiti k bolniku, sicer ni, zato 
mora biti dober terapevt pri
pravljen na razna opravila, na 
različne psihične momente. Zato 
moraš vzpostaviti z bolnikom 
pravilni stik, pri tem pa moraš 
biti brezpogojno pravičen. Zara
di tega in še drugih trenutkov 
ima delovna terapija vel ik 
vzgojni pomen. Bolniku na pri
mer ne smeš dajati lažnih ob
ljub. Z njim moraš imeti vel iko 
potrpljenja in vztrajnosti, pre
den bolnika zainteresiraš, ga 
pridobiš za določeno delo. Še 
prej pa zahteva to delo od de
lovnega terapevta temeljito pri
pravo, da bolnika takoj v začet
ku pripraviš na novo delovno 
okolje, da pri tem upoštevaš 
oziroma individualno obravna
vaš njegovo intelektualno, kul
turno in podedovano preteklost 
in ne nazadnje — interes bol
nika do dela. Vsekakor pa je za 
to potrebno imeti najrazličnejši 
material in zadostno količino 
delovnih pripomočkov. 

V vsem, terapevtskem delu se 
moramo izogibati motivom pro-
fita, mora pa biti pri izdelova
nju najrazličnejših izdelkov tu
di ekonomski moment. Vseka
kor pa vsi izdelki začetnikov ni
so takoj za prodajo. P r i vsem 
tem pa mora vladati kreativni 
duh, medsebojno razumevanje 
bolnikov, da se pri delu medse
bojno dopolnjujejo, kar da večji 
učinek celotnemu zdravljenju in 
lažjo stimulacijo bolnikov, ki je 
v delovni terapiji nujno potreb
na. 

Ali nam lahko na kratko po
veste nekaj o dosedanjih uspe
hih in hkrati o problemih, s ka
terimi se srečujete? 

— Eden velikih problemov je 
kadrovski. S svojima pomočni
cama imamo ogromno dela. Ce 
bi bili bolj kadrovsko okreplje
ni, bi bili uspehi še lepši. Naše 
delovno mizarstvo bi se lahko 
razvilo v pravo lesno galanteri
jo, izdelovali bi lahko v večjem 
številu razne okrasne kovinske 
izdelke, za katerimi je vedno 
večje povpraševanje itd. Okol i 
ca Ormoža je bogata z naravnim 
materialom, ki ga lahko s pr i 
dom uporabiš za izdelovanje 
najrazličnejših izdelkov. Bolni
ki, ki se zdravijo v ormoški bol 
nišnici, še v vel iki meri niso v i 
deli prej teh okrasnih predme
tov, ki delajo vsakemu človeku 
prijeten in domač dom. S takim 
delom pa ima bolnik večjo po
vezavo z domom, kar je vseka
kor v zdravljenju zelo pomemb
no, je končala pripovedovanje 
Tončka Kozlevčar . 

Izdelki bolnikov ormoške bol
nišnice so bili že razstavljeni na 
Bledu, v okviru razstave oddel
kov psihiatričnih bolnišnic Slo
venije, kjer so njihovi ustvar
jalci dobili priznanje vseh, ki so 
se razstave udeležili. Ob javnem 
ogledu novih preurejenih pro
storov, ob obletnici ustanovitve 
psihiatričnega oddelka, pa je 
oddelek delovne terapije prire
dil razstavo za ormoške občane, 
ki so skupno z gosti dali vse pri
znanje temu oddelku. Zato lah
ko upamo, da bodo ti uspehi ob 
še večjem razumevanju pristoj
nih faktorjev, še nadalje rasli. 

- P 

Tončka Kozlevčar 

Prti, košarice, svečniki. . . sarnio del lepih izdelkov delovne tera
pije ormoške bolnišnice 

Priprave na 7. teden 
liratstva in iprijatelstva 

Sodelovanje med občinami 

Cakovec, Ormož, Ptuj in Varaž -

din se ugodno razvija iz leta v 

leto. Obdobje zadnjih let j e p o 

membno predvsem zato, ker so 

bile številne skupne akcije: 5. 

in 6. teden bratstva in pri ja

teljstva sta po svoji vsebini m 

množičnosti dosegla novo kva l i 

teto v organiziranju kulturnih 

in športnih prireditev. M e d dru

gim so bila množična srečanja 

ljudi. Zelo pomembna in korist

na so bila medobčinska posve

tovanja in podobno. Razvi ja jo 

se tudi poslovni stiki med p o 

sameznimi delovnimi organiza

cijami. 

V polnem teku so že priprave 

na sedmi teden bratstva in pr i 

jateljstva, ki bo od 18. do 25. 

maja 1968. 

Istočasno že mislijo na osmi 

teden bratstva in prijateljstva, 

katerega organizator bo leta 1969 

občina Ptuj . T o bo proslava 

19{X)-letnice Ptuja. Z R 

Gospodinie, poskusile! 
M O Z G A N O V I C M O K I 

Ponada: surovo m u l o , svien pe-
terSUJ. Čebula, 1 zemlja, nekaj tile 
Juhe, 2 dkg olja, S dkg Čebule, 15 dkg 
govejih možganov, malo Česna, po
per, sol, 1 Jajce, drobtlne. 

Ponado. ki smo Jo pripravili iz 
surovega masla, sesekljanega zelene
ga peteršilja. Čebule, v vodi namo-
Cene in oiete zemlje alt kruha ter 
nekaj žlic Juhe, mešamo na ognju 
v gosto testo tako dolgo, da odstopi 
od kožice. Nato Jo ohladimo. Na olju 
najprej zarumenlmo drobno sesek
ljano Čebulo, dodamo oClšCene se
sekljane možgane In Jih spražimo. 
H koncu praženja dodamo sesekljan 
Česen, zelen peteršilj, popranio, 
osolimo in ohladimo. V ohlajeno 
ponado vmešamo jajce, spražene 
možgane in malo drobtln. 

Cmoke oblikujemo v velikosti ore
ha in jih skuhamo v vreli juhi, še 
bolje pa v slanem kropu. Kadar jih 
ponudimo kot glavno jed, jih obli
kujemo nekoliko veCje In Jih pred 
serviranjem zabelimo s surovim 
maslom. 

Z R E Z K I Z GORČICO 

Na olju ali na maslu opeCemo 4 
lepe telečje ali svinjske zrezke. 
Medtem posebej segrejemo v kožici 
malo masla in pustimo, da se ohla
di. Temu primešamo veliko drobti
nic, ščen belega popra, dodamo to
liko dobrega belega vina, da do
bimo gotovo omako, ki naj vre še 
približno 20 minut. Zrezke naložimo 
na ogret krožnik in jih oblijemo z 
omako. Zraven položimo dušen 
krompir s poljubno svežo solato. 

Z E L E N A S Š U N K O 
Očistimo lepo zeleno, narežemo Jo 

na rezine, pokrijemo s slano vodo 
in malo limoninega soka, da ostane 
lepo svetle barve. Vre naj nekaj 
minut. Nato jo odcedimo in Jo po-
kapljamo z začinjenim kisom (olje, 
dober kis in poper, po okusu tudi 
fino zdrobljen Česen in zelen peter
šilj). Primešamo 10 dkg sesekljane 

iunke I majonezo, naložimo v tko-
dellco, oblikujemo v kupCke ID 
okrasimo z majhnimi rezinami vlo
žene kisle zelenjave (poljubno). 

TRDO K U H A N A JAJCA Z RI2EM 

Duilmo 20 dkg dobrega riža z Juho 
skoraj do mehkega. Pustimo, da se 
ohladi In ga denemo v kožico, ki 
smo jo prej namazali z maslom, 
nanj položimo poloviCke trdo kuha
nih jajc In naribamo sir, vse po-
kapljamo z raztopljenim maslom in 
peCemo pri hitrem ognju v peCici 
še dve minuti. 

K o t i č e k z a k n n e t o w a i -

C & i n v r t i č k a r l e 
N A J P R I M E R N E J Š I CAS Z A P R I 
P R A V O DRV S T A P O Z N A JESEN 

I N Z I M A 

Suha drva izdajo še enkrat toliko 
kakor sveža in neposušena. S pra
vočasno pripravo drv torej ogromno 
prihranimo. 

Najprimernejši čas za pripravo 
drv sta pozna jesen in zima. V tem 
času posekan les Je na splošno tudi 
boljše Icakovosti in trpežnejši kakor 
les poletne sečnje. 

C E Z Z I M O M O R A M O N U D I T I Ž I 
V A L I M G I B A N J E N A P R O S T E M 

Najpogosteje Je to mogoče na 
dvorišču, če ga nimamo, si moramo 
urediti tekaliSCe. Gibanje živali 
uspešno vpliva na prebavo. Jasli 
naj bodo primerno nizke, sicer bodo 
imele živali ulekn,ien hrbet. Hlev 
naj ho zračen, čist in dovolj svetel. 
Cesto so mlade telice privezane ob 
visokih jaslili in v kotu na najbolj 
temnem mestu v hlevu. To pomeni, 
da podcenjujemo važnost pravilne 
nege, kar se nam pozneje maščuje. 
V drugem letu starosti se skladno 
razvijajo vsi deli telesa. Telice 
lahko ocenjujemo po tipa in teles
nih oblikah. Pri ocenjevanju ugo
tavljamo, ali je v tipu pasme, ki jo 
želimo imeti na določenem področ
ju. Važna je tudi ocena telesnih 
oblik — vsakega telesnega dela po
sebej: glava, vrat, prsi, noge, hrbt
na linija in povezava posameznih te
lesnih oblik. Pravilno negovana in 
oskrbovana tolica bo z 18 do 20 me
seci godna za prvi pripust. V tem 
času doseže žival vsaj 70 •/• teže od
rasle živali, to je 380—400 kg. Telice 
sicer dozore spolno veliko prej, ven
dar bolj zgodno pripuščanje ni pri
poročljivo. Zlasti pa ni priporočlji
vo pripuščati prelahkih živali. Ži
val raste vse do petega, šestega leta 
starosti, ko doseže končno težo. V 
tem času se veča dolžina, srlobina In 
širina živali. Iz tega vidimo, da del 
hranilnih snovi porabi žival za svo
jo rast. Zato so tudi prva teleta 
nekoliko lažja. 

P R E C E J A N J E M L E K A 

Ali naj mleko precejamo ali ne? 
Odgovor ni preprost. S precenja-

njem lahko odstranimo le vidno ne
snago, medtem ko mikroorganizmi 
ostanejo v mleku. Toda še to le v 
najboljšem primeru, če imamo 
ustrezno cedilo. Pri veliki večini 
cedil, lil jih uporabljajo naši rejci, 
pa lahko od njih pričakujemo še do
datno okužbo in hitrejše kvarjenje 
mleka. 

Pri urejenih okoliščinah v hlevu 
in pri molži cedila ni treba, saj tudi 
nesnage ni, ki bi prišla v mleko. 
Kakor hitro pa stanje ni zadovolji
vo, je cedilo vsekakor nujno po
trebno, ker bo sicer, kljub vsej paz
ljivosti, prišla v mleko nesnaga. 
S precejanjem obstojnosti M I O K A T»E 
povečamo in bo preizkus v mlekar
ni takoj ugotovil, da je mleko na 
pogled sicer snažno, v higienskem 
pogledu pa kljub temu ni ustrezno. 
Torej moramo urediti in popraviti 
predvsem okoliščine, ne pa iskati 
rešitve samo v precejanju mleka. 

Ce mleko uporablja rejec, pa Je 
nujno, da mleko precedimo, saj 
kljub vsemu lahko pride v ml(f<o 
prhljaj, dlaka in podobno. Z a druge 
potrošnike pa mleko očistijo v mle
karni, kjer v ta namen uporabljajo 
posebne stroje. 

Ce že uporabljamo cedilo, naj bo 
v njem vložek iz vate, ki ga po upo
rabi odvržemo. Cedila z mrežicami, 
razne krpe, celo mah In tako dalje 
pa okužbo slej ko prej le še pove
čajo. 

Pri strojni molži imamo navadno 
že na sesalni napravi posebno cedilo, 
v katerem je poseben, papirju podo
ben material. Tudi tega po možnosti 
odvržemo. 

2E P O Z I M I N A R E D I M O N A C R T Z A 
S A J E N J E V Z E L E N J A V N E M V R T U 

V načrt vnesemo, kaj bomo na po
sameznih gredah sadili kot glavno 
kulturo, kaj kot predkulturo, in kaj 
po glavni kulturi. V majhnem vr
tičku naj bi sadili tudi mnoge med-
kulture. Vsi podatki in načrt prejš
njega leta nam pri tem bistveno 
pomagajo. In še nekaj: naše gredice 
naj ne bodo nikoli prazne! Ko po
spravimo eno kulturo, takoj nasa
dimo drugo. Cim hitreje spet za
senčimo tla, tem holje bo. 

Ormož skozi stoletja 
XI 

Turški vjjndi in obramba 
proti Turkom, v 16. sto

letju »»tî rški davek«! in 
ormoški okraj 

v tretji desetini IG. stoletja Je 
turška država pod vlado slovitega 
sultana Sulejmana I I . (1520—1566) z 
ognjem in mečem razširila svojo 
oblast prek Save in Donave in do
segla vrhunec svojega razvoja. Leta 
1521 so Turki po dvomesečnem oble
ganju zavzeli Beograd; poleti 1526 
pa so strahovito porazili mladega 
ogrskega kralja Ludovika in njego
vo vojsko pri Mohaču. Kmalu |iato 
so osvojili Budimpešto in stali ne
posredno na meji rimsko-nemškega 
cesarstva, na vratih srednje Evrope, 

Spomladi 1523 se je sultan Sulej-
man pojavil z 250.000 vojaki in s 
300 topovi pred Dunajem, ki ga je 
skoraj mesec dni v lirvavih l)ojih 
brezuspešno oblegal. To je bil uso
den trenutek svetovno zgodovinske
ga pomena, kakor zatrjujejo zgodo
vinarji. Ako bi bilo tedaj to mesto 
padlo v roke turškim osvajalcem, 
bi bila turška oblast na Ogrskem 
popolnoma utrjena, Turkom pa ne
moteno odprta pot v Nemčijo In v 
srce Evrope. 

Sultan Sulejman se je leta 1532 
hotel maščevati za svoj neuspeh 
pred Dunajem. Zopet je zbral 
ogromno vojsko in se čez srednjo 
Ogrsko usmeril proti Štajerski in 
Dunaju. Ob štajerski obmejni trd
njavici Kisek (Giins) ga ie zaustavil 
hrabri junak Nikola JurišiC, ki Je 
imel samo "00 vojakov in 200 za boj 
sposobnih meščanov. Skoraj mesec 
dni je maloštevilna posadka odbi
jala turškp naoade, dokler ni sultan 
zaradi jesenskega deževja opustil 

obleganja in se s svojo vojsko spu
stil proti mestu Gradcu (Graz), ne 
da bi bil udaril proti Dunaju. Ko 
je zvedel za prihod cesarskih čet 
izpred Dunaja, se je obrnil proti 
jugu — proti Lipnici in Mariboru, 
ki ga ni mogel zavzeti. Tu je dal 
zgraditi v Melju lesen most za pre
hod čet, ki so na umiku po Sloven
skih goricah in Ptujskem polju mo
rile, ropale in požigale ter se počasi 
valile proti Celju, glavnina pa proti 
Ptuju, ki ga Turki niso zavzeli, in 
skozi Haloze ter ob Dravi na Hrva
ško. Po letu 1532 je imela Štajerska 
celih trideset let pred Turki mir. 
Glavno breme turških vpadov pre
našajo v tem času Ogrska, Slavo
nija in Hrvaška krajina. 

O B R A M B A P R O T I T U R K O M 

Kralj Ferdinand (1519—1564) si je 
zelo prizadeval, da bi proti Turkom 
organiziral močno in uspešno voja
ško obrambo. Vendar je bil pri TEM 
skoraj popolnoma odvisen od mo
gočnega plemstva, ki je na svojih 
deželnili stanovskih zborih vsako 
leto odobravalo dež^^lnemu vladarju 
razpis potrebnih davkov za kritje 
rednih in vojnih izdatkov v državi. 
Rednih davkov, kakor jih poznamo 
danes, tedaj pravzaprav ni bilo ozi
roma so bili le v neznatni višini. 

Plemstvo je bilo tudi tisto, ki Je 
bilo zaradi svojega družbenega po
ložaja zavezano, da je v vojnah so
delovalo in oskrbovalo določeno šte
vilo opremljenih konjeniliov in peš
cev. Stalne vojske v tem času Se ni 
bilo. Tako imenovane najemniške 
čete, ki jih vzdržuje cesar ali kralj 
kot deželni vladar ali kateri od mo
gočnih vojskovodij, se pojavijo šele 
v 17. stoletju. 

Predpisani in odobreni davki — 
Dlačevalo jih je seveda plemstvo kot 
zemljiška gospoda, ki Je gospodarila 

kmečkim podložnikom, katerim je 
navadno tudi prevalilo velik del teh 
davkov, in tudi mesta — so le po
časi dotekali, zato so kasnile tudi 
nabave vojnih potrebščin. Vojne 
čete so se počasi zbirale in premi
kale, Turki pa so na svojili čilih 
konjičih nenadoma privihrali, opu-
stoSili, ugrabili In pomorili ter se 
zopet jadrno umaknili. Redna turška 
vo,iska, ki je bila sicer res počas
nejša, pa je predstavljala ogrqmno 
silo po številu vojakov in po vojni 
opremi. 

Uspešno obrambo proti nenadnim 
turškim vpadom zlasti manjših od
delkov in krdel prek meja države 
bi bilo mogoče ustvariti le, ako bi 
se bilo plemstvo s kraljem vred od
ločilo, da dobro oboroži in vojaško 
Izvežba kmečke podanike v obmej
nih pokrajinah in da tu naseli vse 
tiste, ki so se pod imenom uskoki 
ali prebegi umaknili iz južnih po
krajin, zlasti iz Bosne, ored Turki. 
Plemstvo, ki je predstavljalo zem
ljiške gospodarje pogosto nemirnih 
in upornih podložnih kmetov, sc je 
seveda balo oboroženih kmetov kot 
branilcev domovine pred Turki. Za
to se grašCaki niso brigali za po
deželsko prebivalstvo, temveč so jih 
puščali brez obrambe divjanju tur
ških tolp in vojaških oddelkov. Sa
mi so v primeru turške nevarnosti 
varno zdeli v utrjenih gradovih ali 
pa se celo umaknili v sosedna večja 
utrjena mesta. 

Kralj Ferdinand je skušal upora
biti Uskoke v obrambo proti Tur
kom. Začel jih je naseljevati na 
Murskem in Ptujskem polju, pozneje 
pa zlasti v obmejnih predelih med 
Hrvatsko In Slavonijo. Ta so nase
ljevali Uskoke kot graničarje v tako 
imenovani Hrvaški In Slavonski 
mejni krajini. 

Za oznanjanje turške nevarnosti 
so v tem času zopet obnovili delo
vanje kresov, s katerimi so ob isto
časnem znaku s streli stalne straže 
od Krapine prek Donačke gore, Bor-
la, Pohorja. Maribora, Vurberga, 
Ptuja, Radgone, Gleichenberga itd. 
pravočasno obveščali prebivalstvo, 
da se deželi bližajo Turki 

AK — Z'" . '1ov i"- ' i ' v Ptuju 
Nadaljevanje prihodnjič 

Iz ljutomerske zgodovine 
Kratek pogled v zgodo

vino Veržeja 
Okrog leta 1340 je vojvoda Albreht 

II . (I^.IO—1358) potrdil Veržeju vse 
tiste pravice, ki jih je imela takrat 
liadgona. Radgoni pa je dal leta 
1308 Friderik Lepi pravico, da si lah-
Ifo voli sodnika (župana) in šest 
pomočnikov (prisednikov) Leta 1318 
pa jim je dal pravico prijeti dolž
nike, če pridejo v Radgono, in jih 
tožiti pri domači sodniji. Leta 1320 
so Radgončani dobili pravico, da 
so lahko svoje blago svobodno pro
dajali brez vsake carine in mitnine 
po Avstrijskem in Štajerskem. Le
ta 1342 pa so si Rndgončani pridobili 
pravico, da so lahko brez navedenih 
ovir prodaja!) blago tudi na Koro
škem. Vse navedene pravice pa Je 
dobil tudi Veržej. 

Leta 1353 je velik požar v Veržeju 
uničil večino stanovanjskih hiš in 
zgorela je tudi prvotna 'istina. Za
to so tržani Veržeia ob novem letu 
1354 prosili Albrehta II. , da jim izda 
novo listino, s katero bi si lahko 
zavarovali nrldohljene jravice, ki 
so bile zHastl v trgovini pomembne 
in potrebne. Vojvoda je usllšal nji
hovo prošnjo ter z listino, Izdano 
na Duna.ju 17. januarja 1354. potrdil 
v prvi listini označene pravice ter 
še posebej zaukazal. da Veržencem 
njihovih pravic ne sme nihče izrab
ljati. Ta listina se je ohranila in 
je podlaga vsem, ki so jI sledile. 

Albrehtov sin In naslednik Rudolf 
IV. (13.58—1365) Je meseca januarja 
leta 1360 prišel v Gradec, kjer Je 
sprejemal darila deželnih stanov, 
mest in trgov, potrjeval .;tare in de
lil nove pravice ter svoboščine. Ta
ko so prišli tudi zastopniki Veržeja 
In ga nrosin za n^trditev pravic, ki 
m" i\y\ ip rio'1e'M n'ecr>v o r e . Z 
listino, izdano v Gradcu 27. januar

ja 1360, je Rudolf potrdil vse na
vedene pravice s posebnim poudar
kom, da imajo vse tržne svobošč/ne 
na mitnicah. 

Veržej je tako postal deželno-
knežni trg in ne patrimonialni, da 
bi dobil trške pravice od kakega 
drugega velikaša, ampak od dežel
nega vladarja. Deželni vladarji pa 
so dajali Veržej zaslužnim velika-
šem v tipravljanje, ki so tako do
bivali dohodke od tržanov. 

V 15. stoletju je bil Veržej že po
memben kraj. saj je bilo na nje
govem teritoriju leta 1445 že 55 sta
novanjskih hiš. Leta 1697 pa je bilo 
v Veržeju že 89 tržaških in osem 
žel.irskih hiš. 

Znana so še potrdila trških pra
vic od naslednjih vojvod in cesar
jev: 3. decembra leta 1521 je potr
dil nadvojvoda Ferdinand od ccsjirja 
Maksimiljana dane pravice, poleg 
prejšnjih še dva sejma, to je na 
Mihelovo (Miholov sejem« in v ne
deljo po krščanskem praz.niku — 
Marijinem vnebovzetju. Zaradi šte
vilnih požarov, sovražnih navalov 
in vojnih pohodov so se v starih ča
sih izgubile mnoge pomembne listi
ne in zapiski, zaradi česar so na
stali mnogi dolgotrajni prepiri in 
pravde. ZinstI so Verženci pogrešali 
od vlade določeno tarifo za mitnico. 
Zato so prosili cesarja Leopolda L, 
da jim potrdi originalni prepis. Ce
sar jih je dne 23- novembra 1691 
potolažil, naj potrpijo, ker še od 
dvorne komore ni dobil navedenega 
prepisa. Ce so dobili kasneje potr
jeno pravico, ni znano. 

Po veliki zmagi nad Turki pri 
Dunaju leta 1683 je cesar delil po
hvale In »milosti« na vse strani, če 
je imel kdo kako zaslugo r a . obram
bo dežele. Takrat so Verženci do
bili zastavo, ki so jo njeni strelci 
nosili oh slovesnih priložnostih še 
r]r> p r v e 'ivi>tav^f v o t t i c . v^ndir le 
bila že tako razcapana; da Je na 

drogu viselo le še nekaj cunj. 
Nadalje je trške pravice še podeli! 
cesar Jožef I. na Dunaju 27. novem
bra 1708 in Karel VI . 29, julija 1713. 
Potrdilno listino Marije Terezije z 
dne 19. maja 1753 omenja njen sin 
In naslednik Jožef IL. ki je 8. ja
nuarja 1784 potrdil vse pravice, po
deljene od svoje matere, le sejme 
je z nedelj prestavil na ponedeljek. 
Zadnje cesarsko potrdilo trških pra
vic je dal cesar Ferdinand I. leta 
1846. Leta 1848 so prenehale vse 
prertpravice, trgom je ostal le še 
naziv trga, in pa sejmi, kolikor so 
jim potem novejše vlade dovolile. 

ŠOIG V Veržeju 
In srbsko vojvodslvo 

V začetku 18. stoletja je Imel Ver
žej že šolo. Kasneje je pouk za ne
kaj časa prenehal, vendar so ootem 
kmalu z njim nada1jev.a!i. Vse do 
leta 1922 je imela šola le dva razre
da, nato tri itd. Da je bilo šolstvo 
v Veržeju zelo pomembno, dokazu
jejo pomembni možje, ki so stopili 
prvič v šolsko klop v verženski 
Soli. 

V starih turških časih so Srbi. ki 
so kot hrabri borci prizadejali Tur
kom mnogo gorja ali pa zaradi po
znavanja jezika izvrševali ogleduško 
službo, prestopali v avstrijsko ce
sarsko vojsko Nekateri pa so bili 
tudi na turški strani. Tako se je 
Jeta 1542 po hribovjih meri Križovci 
in Koprivnico na Hrvaškem potikal 
neki Ivan Margetič Nekaj let ka
sneje ie prestopil v cesarsko vojsko. 
Ker so mu Turki doma uničili vse 
imetie. je prosil cesarja Ferdinanda, 
da mu nreskrhi nov dom Glede 
na cesarjev ukaz je naročil deželni 
glavar baron Ivan Ungnad leta 1.̂ .52 
Veržencem. rta za primprno odškod-
'.ii^n r>rnr>- <-i»r> ksko r)os'»«^*'vo Mar-
eetiču. (Nadaljevanje (rmodn^ 



JI. B I N G H A M . 

Glas 
Marcel Govto je vključil r a 

dijski sprejemnik In nenadoma 
opazil, da mu roke drhtijo. A l i 
jo bo nocoj slikal? 

Vedel je, da ima njen glas nad 
jijim neko moč, toda še zmeraj 
se mu ni posrečilo, da bi njen 
glas spet slišal in utešil svojo 
željo. 

Ta glas je zaslišal pred tremi 
meŝ < î> ko je iskal spored, ki 
naj bi mu bil pomagal pozabiti 
dnevne skrbi. Po oddaji, ki j e 
trajala komaj dvajset minut, je 
zapisal valovno dolžino, potem 
pa odpotoval in nekaj časa na 
ta glas sploh pozabil. 

K o se je vrnil , j e znova poslu-
gal oddaje in kar nehote pre-
Icljučil sprejemnik na kratke 
valove. 2e po nekaj trenutkih 
ga je znova prevzel neznani glas, 
topol, z malce tujim naglasom. 
Glas je recitiral ob komaj sliš
nih zvokih klavirja neko uspa
vanko, katere ritem se mu je 
zdel zelo znan. 

Zdaj je vsak večer, če le ni 
bil poslovno zadržan, preživel 
doma. 

Potem je prišel dan, ko tega 
glasu ni več slišal. Tokrat, je l e 
gel zelo pozno, kar ni bilo nje
gova navada. Bil j e vznemirjen, 
vendar se j e tolažil, da je ne
mara spremenjena valovna do l 
žina. 

Prihodnji večer je takoj, ko 
se j e vrnil, iskal glas na vseh 
valovnih dolžinah, in celo v e č 
krat pozno v noč toda brez uspe
ha. Pomislil je, da bi pisal ra
dijski postaji, vendar se je pre
mislil, ker je hotel ostati v m e 
jah normalne pameti. Začel je 
hoditi v restavracije, nočne l o 
kale, gledališča. Imel je celo 
neko bežno Ijuibezensko dogo
divščino. 

Po nekaj tednih, ko na glas 
iz radia sploh ni več mislil, se 
je zgodil čudež: 

Glas j e postal ime: gospodič
na Mercedes Roche je recitirala 
spet »Človeška trojnost«, od ka
terega je slišal le zadnji verz : 
»Slab značaj j e zablodeli duh«. 

Potem j e kot poziv na dvoboj 
napisal nekaj besed na naslov 

gospodične Roche. Odgovorila 
mu je. In tedne potem ga ni več 
zanimal radijski spored, pač pa 
pošta. 

K o se mu je zdelo, da to ni 
več nespodobno, ji j e predlagal, 
da bi se srečala v neki slašči
čarni. Tokrat j e zaman čakal 
pismo na zelenem, rahlo dehte-
čem papirju, kakršnega je bil 
navadno našel V svoji jutranji 
pošti, saj sta si pisala vsak dan. 
Odkar je bil začel pisati svoja 
pisma z nežnim naslovom, mu 
je obširno odgovarjala. Nikol i 
pa ni izdala svojega pravega na
slova. Se zmeraj j i j e moral p i 
sati na radijsko postajo. 

Obupan ji j e zdaj napisal šti
ri pisma eno za drugim. Šele na 
četrto je dobil kot odgovor 
zbirko pesmi Alfreda de Vigny, 
v kateri je bila pesnitev » Č l o 
veška trojnost«. Pod naslovom 
je bilo z rdečim svinčnikom na
pisano kot ultimat: 

»Ce obljubite, da mi ne boste 
več postavljali nesmiselnih za
htev, si lahko še naprej dopisu
jeva. V nasprotnem primeru od 
mene ne boste dobili nobenega 
glasu več .« 

* 

Zdaj je Marcel Govin starej
ši gospod. Z ženo stanuje na po
sestvu blizu svojega sina, snahe 
in vnukov. 

Živl jenje mu je darovalo v e 
liko radosti in zadovoljstev, 
skrbi pa le -malo. Toda razlago 
za skrivnostni glas je dobil šele 
pred nekaj dnevi v nekem ča
sopisu: 

»Zvede l i smo, da je v svojem 
stanovanju v ulici Kleber umrla 
gospodična Mercedes Roche, 
stara 64 let. Gospodična Roche 
je bila študirala petje pri Nicolu 
Bretiniju, igralstvo pa pri Juli-
eti Remboure. Mercedes Roche 
je bila izredno nadarjena, lahko 
bi postala druga Sarah BernarS 
ali velika pevka, toda neusmi
ljena usoda j i j e preprečila, da 
ni mogla stopiti pred občinstvo, 
razen v radijski oddaji. Bila j e 
namireč pri t l ikava.« 

Naše zdravje! 

O MRZLIH NOGAH 
Ce vaa pozimi pogosto zebe v ro

ke in noge, je to mak, da je pre
skrba 8 krvjo v teh delih nepopol
na. S tem dejstvom pa se ne sme
te kar preprosto sprijazniti. 

Zdravniki so ugotovili, da mrz
le roke in noge navadno spremlja
jo bolezni presnove. Potem ko so 
pozdravili te bolezni, se bolniki 
tudi nad mrzlimi rokami in noga
mi niso več pritoževali. To pome
ni, da slabo prekrvljenje okončin 
ni odvisno le od obtoka ali srca, 
temveč tudi od presnove v člove
škem telesu. Mnogokrat so zaprt
je, gnojni zob ali ognojeni mand-
iji krivi teh težav. 

Razumljivo je torej, da pri kro
nično mrzlih rokah ali no^ah to
pla oblačila in obuvala ne bodo 
pomagala. Potreben je temeljit 
zdravniški pregled, ki bo odkril 
pravi vzrok te nevšečnosti. Bole
zen, ki jo na ta način odkrije 
zdravnik, je navadno vzrok tudi 
raznim drugim nevšečnostim. 

Hladne noge nam pogosto pre
ženejo spanec. V lažjih primerih 
pomaga ogrevanje ali. kar je še 
bolje, izmenične tople in mrzle 
kopeli nog. 

V težjih primerih, t. j . pri res
nih motnjah krvnega obtoka pa 
je bolje, če te izmenične kopeli 
opustimo, ker so zdravniki ugoto
vili škodljive posledice. Tc velja 
zlasti za tiste, ki ne morejo pre
hoditi daljše poti. ne da bi začuti
li bolečine v nogah. Tak človek 
naj se nikar sam ne zdravi, tem
več naj gre k zdravniku. 

Posledice slabega obtoka so 
mnogokrat tudi ozebline, ki rade 
nastopajo v prehodnem času, to
rej ne pri ostrem mrazu, temveč 
v vlažnem, južnem vremenu. Po
znamo različna mazila, ki poživi
jo obtok, vendar samo na tistem 
mestu, kamor jih nanesemo. 

NEGA SUHIH LAS 
Prav gotovo si vsaka žena želi, 

da bi imela lepe mehke lase z le
skom, kar pa ni vsem dano že po 
naravi, zakaj lasje so dostikrat 
premastni ali presuhi. vendar s 
pravilno nego lahko dosežemo, da 
bodo lepši in bolj zdravi. Prav ta
ko kot telo so tudi lasje odvisni 
od hrane in nege. 

Ce so lasje suhi, izbirajmo hra
no z dosti ogljikovih hidratov in 
precej slano. Vse to pospešuje iz
ločanje lojnih žlez. Pri premastnih 
laseh seveda taka hrana ni pripo
ročljiva. Zelo važno je zmerno 
umivanje las. prepogosto pa jim 
škoduje. Najbolje je, če jih ope-
remo enkrat do dvakrat mesečno, 
Pri presuhih laseh je pametno, da 
si jih nekaj ur pred umivanjem 
natremo z ricinovim oljem. Lasem 
bo boljše delo umivanje z blage 
milnico kot pa s šamponom. Mile 
spenite v topli vodi in si s to vo
do Izmijte lase. Preden si jih iz-
plaknete. jih masirajte z rume
njakom in ga pustite na lasišču 2C 
minut. Nato pa izplaknite glavo. 

Verjetno ste slišale, da so ko
renine kopriv zelo dobro sredstvc 
za negovanje las. Res je. Ce jih 
niste same nabrale in posušile, jih 
lahko kupite v lekarni. V skodeli
co vrele vode denite dve žlički 
koreninic in pustite vreti neka; 
minut, nato malo ohladite in si s 
tem zmasjrajte lasišče. Lasje ne 
bodo izpadli in se bodo okrepili. 

z a prleškega L a | z e k a 
SODOBNI (NE)RESNICNI PRLESKI 

STOSI 
Da sen dobja toto rubriko, sen 

se moga dugo boriti. V provi lot-
merški prleščii van nen pisa, vači 
bi me razmili samo mursko-pol-
ski Prleki. Jaz pa bi rad, da bi vsi 
iz Slovenskih goric, ki hodimo v 
brege po pijačo in grozdje krost, 
najšli skiipe jezik, da nas ne bi 
več tan gori za]ebovali. Ka mi ne-
de keri zamera, če ga bon malo po 
glovi bukno, saj znote, gncs den 
sa lehko vse piše. 

V LOTMERKI... 

Da se Lotmeržonci dnjo vpliva
ti od zgora, že dugo znnmo. Za 
novo leto pa je celo beograjski 
Ckalja meja v Lotmerki pristaše, 
ki so v driigi nuči oplačkali Indo-
polovo štaciino. Venda za to, tak 
mi je eden reka, ker bodo mogli 
cevi novega vodovoda v lotmerški 
občini, še preden bode voda ste
kla, dati v miizej. Prejšnjo soboto 
pa so se Lotmeržonci po stori na
vadi šteli skopati v »mestnem ko
pališči«, vendar so domoči lavori 
prav prišli, ker je v kopališči poča 
kotel in so se eni mislili iti kopat 
v Sčovnico. Bija sen tiidi v lot-
merškem mladinskem klubi, ki je 
eden najboljših v državi, saj zaje-
ga še nihče ni da niti dinara. V 
njen lehko preštiješ vse cejtinge, 
dobiš tiirški kafe, išlare, indija-
nare in razne driige dobrote. Po-
tlan pa lehko greš na dvo deci k 
Prleki, ki mojo za mladinski poker 
posebno sobo. Te pa še lehko greš 
na koline v oštarijo Jeruzalem itd. 
Kdo pa boš priša dumu, boš pun 
mladinskega idealizma, ker neš 
zna, če si bija v mladinskem klubi 
ali v slaščičarni, ali pa v lotmer-
ških oštarijah, ki jih niti na prste 
nemreš prešteti. Če pa se nečeš 
kumu zameriti, pa moraš vsaj en
krat na teden vse obletati. 

V ORMOŽI... 
Za novo leto je bija Ormož tak

šen kak še nikdor. Zaron so Udje 
ravno hodili kak sveče. Te pa sen 
le Frančeka pita, če je za novo 
leto duma spa. »Ki pa vragov,« se 
je Franček razkiirja. »Po dugen 
cajti sen pija narovno vino.« Pri 
Tomaži pa sen včasig po svetkih 
sreča Hanzeka, ki je dve kravi gna 
proti Lotmerki. Te pa mi je reka: 
nZaj še mon cejt, dokič nede pri
šlo v latmerški občini da vinte-
gracije trih velikih državnih griin-
tov. Zato pa ženem krave v Kri-
žovce, ker tan pre najboljše pla
čajo.« Midilo se mi je že v Ptuj. 
Ker pa sen vida na avtobusni po
staji v Gorišnici mojega znanca, 
kak se z enin štiika, sen hitro dal 
stopa ter reka: »Ja Lujzek, či se 
češ biti?« — Ki pa vragov! Znaš 
ka mon 10 cajting naročenih. Te 
pa sen v eni številki Pomurskega 
vestnika vida, ka nas mojo tan 
ovi prek za lukare. Ban jim jaz 
že pokoza, ki je vrag duma, se je 
Lujzek zadrja na ves glas. V zod-
njen cajti sen skoča na avtobus. 
Na jen pa se je začela kaditi kak 
v pekli, tak ka sem misla, ka ban 
skora hin. 

V PTUJU... 
Kak sen dal stopa, sen vida lepe 

mlode ženske bedre, ki so še pred 

svetki koračila po slovenskem cen
tri v Ljubljani. Te pa sen sreča 
Treziko, kt sen jo nekda v Ljub
ljani meja za deklino. »Se ne veš, 
da je med nama vse končano in 
da nisem bila nikoli Trezika, am
pak sem Tereza. Sicer pa, kaj bt 
rad, nisi moderen v stilu mode in 
ta beat mode, ne znaš inteligentno 
slovensko govoriti. Tak si kot.. .a 
Klobuk, se mi je samo povezna. 
Meja sen občutek, da sen v Ptuj 
priša' nogi. Ves poklapani sen ša 
proti kavarni. Te pa se mi je po-
skliznilo; opa pa sen tak. če bi me 
lev s taco vudra. Niti pogledna ni-
sen, ka še sneg neje s tratoarov 
spucani. Kavarna je bila skoro pu-
na. Miza, pri keri se samo kriti
zira, je bila najbolj glasna. Vseja 
sen se pri vrotah, na enkrat pa 
sen vida Pepeka, kak je biža viln. 
Komaj sen ga stava. — Bežim, če 
še je osta kakšen falat zemlje na 
pokopališči, saj veš ka nega več 
plača. — mi je hitro reka. — Ja 
saj pa še ne misliš vmreti, sen se 
začiidja. — Seveda ne, rad pa bi 
bija saj v svojen domočen kraji 
pokopani, je reka te pa odbeža. 
Vseja sen si dal. Pred sebo sen 
vida vse megleno. Rebra in vse 
kosti so me tak bolele, da sen za-
čeja javkati. Pri sebi sen še meja 
pol litra žganice, ki sen jo misla 
dati znanci v Slov. Bistrici. Ka bi 
pozaba na vse to, sen jo v treh 
varah vso spija. Zato pa nisem 
moga iti niti v Bistrico, niti v Le
nart. Bon pa se driigič tan bol za-
drža. 

Če mi mo kteri kaj za povedati, 
naj mi piše na naslov: Uredništvo 
TEDNIKA Ptuj, Heroja Lacka 2 . 

Pa ne zamerte. 

Samo vaš Lujzek 

FILMSKI IN TV MOZAIK 

Avstri jci , zahodni Nemci in 
ves zahodni svet se rad pro
slavlja z raznimi javnimi odda
jami, katerih čisti dobiček gre 
v humane namene. Na teh od
dajah pa večinoma nastopajo 
znani zvezdniki in zvezdnice, ki 
večkrat te oddaje, kljub temu 
da nastopijo brez zahteve po ho
norarju, izrabljajo v svoje pro
pagandne namene. Tako je bila 
tudi pred kratkim v Miinchnu 
velika prireditev, na kateri so 
nastopili vsi umetniki brezplač
no v dobrodelne namene. Tudi 
svetovna filmska zvezda E L K E 
SOMiMER je prihitela iz Hol ly -
wooda v MUnchen, kjer je prav 
tako brezplačno nastopila. Pred 
oddajo si je za svoj nastop ku
pila bleščečo biserno mini oble
ko. Njena dresura kodrastega 
psička (ali pa bleščeča obleka) 
je očarala publiko. Elke je bila 
kot dreserka kodrastega psa za
radi tega Izredno navdušena. 

Elke Sommer 

Š T E F A N S Z A B O : 

Ifuocika 
ie vsemu kriv 

Maksimilijan Piroški je posta-
jenačelnik na večji železniški 
postaji. Je že prileten človek. 
» N e utegnem na dolgo in široko 
razpravljati,« navadno pravi. 
Zato ukrepa kar po telefonu. 

Tistega dne mu j e tajnica spo
ročila, da se je prišel neki pot
nik pritožit. Piroška si je v na
glici poravnal svojo elegantno 
uniformo, zavihal črne brke ter 
s prijaznim nasmehom sprejel 
obiskovalca. 

»Izvol i te , dragi tovariš,« ga je 
ljubeznivo nagovoril , prijel pod 
roko in ga odpeljal v svojo p i 
sarno. 

Potnika, bil j e srednjih let, je 
taka prijaznost zmedla, toda le 
za hip, nato pa je osorno dejal: 

»Hvala , prišel sem se pritožit. 
Torej , poslušajte, za kaj gre ,« 
je nadaljeval že malo bolj 
spravljivo. »Pogosto potujem z 
železnico in že nekajkrat sem 
se pritožil nad sprevodniki, ki 
so grobi s potniki. Danes me je 
sprevodnica ozmerjala s štorom. 
Sem mar res videti štor?« 

Maksimilijan Piroška je na
pravil strog obraz in odgovori l : 

»Prav imate, to presega vse 
meje!« Potem j e poklical tajni
co. 

»Hedvička, v i lahko potrdite, 
kolikokrat sem že opomnil M u -
ociko, naj posveti več pozorno
sti vzgoji sprevodnikov . . . ! « 

Hedvička je pokimala in dv ig 
nila roko, v kateri je držala 
blok in svinčnik. 

»Tore j pišite: Takega odnosa 
do potnikov ne bomo več trpeli. 
Z današnjim dnem premeščam 
Alfreda Muociko na manj od
govorno službeno mesto. Lahko 
greste, Hedvička .« 

Potnik se je obrnil k Piroški 
ter mu z obžaluj očim glasom 

•dejal: »Hvala lepa, toda prosim 
Vas, res vam ne bi bilo treba 
tako strogo ukrepati.« 

»Oh, prosim, nasprotno, izred
no sem vam hvaležen, ker ste 
•Tie opozorili. K o bi nam le vsi 
tako pomagali. .Še enkrat se vam 
v imenu železniške uprave naj-
^^še zahvaljujem.« 

Vljudno je pospremil obisko
valca do vrat svoje pisarne in 
jih zaprl za njim. Potem si je 
zadovoljno pomel roke in pol
glasno zapel svojo priljubljeno 
pesmico: 

» A rivederci Roma!« 
Takrat je zazvonil telefon. 
»Halo! Kamenolomska? Kaj? 

Spet vam niso poslali vagonov?! 
Seveda . . . trenutek, prosim, da 
Pogledam . . . « 

*"ei minut pozne.je je Piroška 
Pi^klical Kamenolomsko. 

*HaIo! Kamenolomska?! Da. 
Prav ste imeli. Ugotovi l sem, da 

je kr iv naš uslužbenec Muocika. 
Ukazal gem, naj ga takoj pre
mestijo. Ne, ne! Nikar ga ne 
opravičujte. Nimam časa za 
razpravljanje.« Odložil j e slu
šalko. 

Točno ob desetih je vzel P i r o 
ška iz mizice svojo malico: sen
dvič, namazan s surovim ma
slom in nadevan s šunko. Nena
doma so se vrata spet odprla in 
v sobo je vstopila visoka ženska 
z velikanskim klobukom na 
glavi . 

Piroška j i j e stopil nasproti, 
ji ponudil stol in z Ijubeanivim 
glasom vprašal: 

»Žel i te , gospa?« 
Visoka gospa si je najprej po 

pravila klobuk, potem pa z 
vprašujočim pogledom premeri
la postajenačelnika. 

»Imenitno osebje imate! V l a 
ki vozijo z zamudo, potniki pa 
se drenjajo kakor sardine v 
škatlah. L e poglejte kakšna sem 
po sto kilometrih vožnje!« 

Maksimilijan Piroška je potr
pežlj ivo poslušal pritožbe vel ike 
gospe in pri tem sočutno kimal 
z glavo. K o je končala, je iz 
žepa potegnil čist bel robček in 
ji obrisal saje z malce orlovsko 
zakrivljenega nosu. 

»Za l imate prav, gospa. In s 
takšnim osebjem moram delati! 
K o bi samo vedeli , koliko ne
prijetnosti so mi že povzročili 
ti ljudje. In kaj se je vam pri
peti lo?« 

»Popolnoma sem si uničila 
novo obleko. Poglej te samo, ka
ko je umazana. Karto prvega 
razreda imam, pa sem morala 
kljub temu vso pot stati na hod
niku. Razen tega pa je imel vlak 
še 119 minut zamude.« 

»Popolnoma vas razumem, g o 
spa. Zelo sem ogorčen. Tako j 
bom ukrepal!« 

Maksimilijan Piroška je z raz
burjenimi in odločnimi koraki 
premeril pisarno, stopil k pisal
ni mizi. dvignil telefonsko slu
šalko in zavrtel številko. 

»Halo! Dajte mi oddelek za 
pritožbe. Halo! Da, Piroška tu
kaj. .'Mfreda Muociko takoj 
premestite na ranžimo postajo. 
Da. takoj!« 

Potem je s treskom spustil 
slušalko na vilice. 

»Neštetokrat sem že opozoril 
našega uslužbenca Muociko na 
vse te nepravilnosti, pa vse za
man.« je pojasnjeval gospe, ki 
se je spet ukvarjala s svojim 
klobukom. 

»Popolnoma pravilno, gospod 
šef. Ze zdavnaj bi morali to 
storiti.« je soglašala obiskoval
ka. »Naj občuti, koliko stane 
nova obleka. Hvala vam!« 

» M i smo vam dolžni zahvalo, 

kajti l e s pomočjo potnikov bo
mo upostavili red na železnici.« 

K o je gospa odšla, je Piroška 
poklical Hedvičko. 

»Poslušaj, deklica, za danes 
mi je dovolj strank. N e pusti 
nikogar več k meni .« 

Samo nekaj trenutkov pozne
je je Hedvička spet prihitela v 
pisarno. Bila je zelo razburjena 
in rdeča v obraz. 

»Gospod šef, prišla je neka 
komisija.« 

Piroška je že pri vratih pr i 
čakal gospode. 

»Vstopite, tovariši, in udobno 
posedite, kot da bi bili doma.« 

Člani komisije so z res;nimi 
obraizi sedli v globoke naslanja
če. 

»Prišl i smo zaradi nereda in 
številnih pritožb zoper vas.« 

» V e m , tovariši. Priznam, da 
je bilo precej nepravilnosti, 
vendar sem že ukrenil vse po
trebno in napravil red. Obljub
ljam, da se kaj takega ne bo 
več ponovilo. Smo že našli k r iv 
ca.« 

» In kdo je to?« 
»Naš uslužbenec Alf red M u o 

cika. Od sedaj naprej bo vse v 
redu, ker sem ga že odpustil. 
Oglejte si spisek našega osebja. 
Prepričajte se.« 

Komisija si je natančno ogle
dala spisek in Muocike res ni 
bilo na njem. Člani komisije so 
se pomJrili in napisali poročilo, 
da se nered na železnici naglo 
odpravlja, krivce pa odpuščajo. 

Samo najbližji krog PiroJkinih 
sodelavcev pa je vedel, da A l 
freda Muocike sploh ni bilo ni
koli med njimi. 

NEKOČ IN DANES 
Nekoč se je moški poročil z žen

sko, ki je znala kuhati kot njego
va mati. Danes se marsikateri po
roči z žensko, ki zna piti kot nje
gov oče. 

KAJ BO REKEL 
Vedeževalka: -Vidim, da se bo

ste seznanili s čednim in bogatim 
moškim in postali boste njegova 
žena. Sla bosta na poročno poto
vanje v Pariz . . .* 

2ena: '*TO bi bilo resnično lepo ... 
toda, povejte mi, kaj bo rekel k 
temu moj sedanji mož. . .?« 



RADfJSKI PROGRAM 
od 14. do 20. januarja 

1968 
N E D E L J A , 14. J A N U A R 

6.00—8.00 D O B R O J U T R O ! — vmes 
Ob 6.05—6.20 Poročila, fi.3-: Informa
tivna oddaja. 1.00—7.10 Poročila. 7.20 
Informativna oddaja. 7.30—7.45 Za 
kmetijske proizvajalce. <.50 Infor
mativna oddaja. 8.00 Poročila. 8.05 
Radijska igra za otroke. 8.55 Glas
bena medlgra. 9.00 Poročila. 9.05 Po
slušalci čestitajo 10.00 Se pomnite, 
tovariši. . 10.25 Pesmi borbe in 
dela. 10.45—11.50 Lepe melodije — 
vmes ob 11.00—11.15 Poročila. 11.50 
Pogovor s poslušalci. 12.00 Poročila. 
12.10 Poslušalci čestitajo. 13.00 Poro
čila. 13.15 Iz operetnih partitur. 13.40 
Nedeljska reportaža. 14.00—15.00 Lah
ka glasba - vmes ob 14.30—14.45 Hu
moreska tedna. 15.00 Poročila. 15.05 
Športno popoldne. 17.00 Poročila. 
17.05 Operni koncert. 17.30 Radijska 
igra. 18 30 Ludwlg van Beethoven: 
Tretja sonata za violončelo In kla
vir. 19.00 Lahko noč. otroci! 19.10 O b 
vestila. 19.15 Glasbene razglednice. 
19.30 Radijski dnevnik. 20.00 V ne
deljo zvečer. 22.00 Poročila. 22.15 
Serenadni večer. 23.00 Poročila. 23.05 
Literarni noktumo. 

P O N E D E L J E K , 15. J A N U A R 
4.30—8.00 D O B R O J U T R O ! — vmes 

ob 4.45 Informativna oddaja. 5.00 Po
ročila. 5.30 Vremenska napoved. 5.45 
Informativna oddaja. 6.00 Radijski 
dnevnik. 6.30 Informativna oddaja. 
6.50 Z a vas. 7.00 Poročila 7.25 Infor
mativna oddaja. 8.00 Poročila — 
radijski In T V spored. 14.00 Poročila. 
14.05 Veliki zabavni orkestri. 14.35 
Poslušalci čestitajo. 14.55 Kreditna 
banka Ljubljana. 15.00 Radijski 
dnevnik. 15.20 Glasbeni intermezzo. 
15.40 Ljubljanski mešani zbori. 16.00 
/Ca vas. 17.00 Poročila. 17.05 Pojeta 
sopranistka Ondina Otta-Klasinc in 
basist Miro Gregorin. 18.00 Poročila 
~ Aktualnosti doma in v svetu. 18.15 
»Signali« — (propagandna oddaja). 
18.35 Mladinska oddaja: Interna 469. 
19.00 Lahko noč, otroci! 19.10 Obve
stila. 19.15 Pevka Gaby Novak. 19.25 
Pet minut za EP. 19.30 Radijski 
dnevnik. 20.00 Skupni program JRT. 
22.00 Poročila. 22.10 Radi ste jih D O -
.slušall. 23.00 Poročila. 23.05 Literarni 
noktumo. 

T O R E K , 16. J A N U A R 
4.30—8.00 D O B R O JUTHO! — vmes 

olj 4.45 Informativna oddaja. 5.00 Po
ročila. 5.30 Vremenska napoved. 5.45 
Informativna oddaja. 6.00 Radijski 
dnevnik. 6.30 Informativna oddaja. 
6.50 Za vas. 7.00 Poročila. 7.25 Infor
mativna oddaja. 8.00 Poročila — 
radijski In T V spored. 14.00 Poročila. 
14.05 Nova pesmica. 14.25 Vedri zvo
ki. 14.55 Kreditna banka Ljubljana. 
15.00 Radijski dnevnik. 15.20 Glas
beni intermezzo. 15.40 V torek na 
svidenje! 16.00 Za vas. 17.00 Poročila. 
17.05 Simfonični orkester. 18.00 Po
ročila, 18.15 Slovenske vokalne in 
vokalno-instrumentalne skladbe. 
38.45 Družba In čas, 19.00 Lahko noč, 
otroci! 19.10 Obvestila. 19.15 Pevka 
Marjana Deržaj. 19.25 Pet minut za 
K P . 19.30 Radijski dnevnik 20.00 Ra
dijska Igra. 21.00 Pesem eodal. 21.15 
Deset pevcev — deset melodij. 22.00 
Poročila. 22.10 Glasbena medigra. 
22.15 Skupni program JRT. 23.00 Po
ročila. 23.05 Literarni nokturno. 

SREDA, 17. J A N U A R 
4.30—8.00 D O B R O J U T R O ! — vmes 

ob 4.45 Informativna oddaja. 5.00 Po
ročila. 5.30 Vremenska napoved. 5.45 
Informativna oddaja. 6.00 Radijski 
dnevnik. 6.30 Informativna oddaja. 
6.50 Za vas 7.00 Poročila. 7.25 Infor
mativna oddaja. 8.00 Poročila — 
radijski in T V spored. 14.00 Poročila. 
14.05 Za razvedrilo. 14.35 Poslušalci 
čestitajo. 14.55 Kreditna banka L j u b 
ljana. 15.00 Radijski dnevnik 15.20 
Glasbeni intermezzo. 15.45 Naš pod
listek. 16.00 Za vas. 17.00 Poročila. 
17.05 Mladina sebi in vam 18.00 Po
ročila. 13.15 Naši glasbeni umetniki 
izvajajo Szymanowskega. 18.40 Naš 
razgovor. 19.00 Lahko noč, otroci! 
19.10 Obvestila. 19.15 Glasbene raz
glednice. 19.25 Pet minut za EP. 19.30 
Radijski dnevnik. 20.00 Vrhovi oper
ne poustvarjalnosti. 22.00 Poročila. 
22.10 Za ljubitelje jazza. 23.00 Poro
čila. 23.05 Literarni nokturno. 

Č E T R T E K , 18. J A N U A R 
4.30—8.00 D O B R O J U T R O ! — vmes 

Ob 4.43 Informativna oddaja. 5.00 Po
ročila. 5.30 Vremenska napoved. 5.45 
Informativna oddaja. 6.00 Radijski 
dnevnik. 6.30 Informativna oddaja. 
6.50 Za vas. 7.00 Poročila. 7.25 Infor
mativna oddaja. 8.00 Poročila — 
radijski In T V spored. 14.00 Poročila. 
14.05 Izbrali smo vam. 15.00 Radijski 
dnevnik. 15.20 Glasbeni intermezzo. 
15.40 Recital Pavle UrSič-Petričeve. 
16.00 Za vas. 17.00 Poročila. 17.05 
.Simfonični koncert. 18.00 Poročila. 
13.15 Turistična oddaja. 18.45 Jezi
kovni pogovori. 19.00 Lahko noč, 
otroci! 19.10 Obvestila. 19.15 Pevec 
Nino Robič. 19.25 Pet minut za E P 
19.30 Radijsid dnevnik. 20.00 Domače 
pesmi 21.00 Literarni večer. 21.4( 
Glasbeni nokturno. 22.00 Poročila 
22.10 Skladbe za godalni kvartet 
23.00 Poročila. 23.05 Literarni nok
turno. 

P E T E K , 19. J A N U A R 
4.30—8.00 D O B R O J U T R O ! — vmes 

ob 4.45 Informativna oddaja. 5.00 Po
ročila. 5.30 Vremenska napoved. 5.45 
Informativna oddaja. 6.00 Radijski 
dnevnik. 6.30 Informativna oddaja. 
fi.-^O Za vas. 7.00 Poročila. 7.25 Infor
mativna oddaja. 8.00 Poročila — 
radijski in T V spored 14.00 Poročila. 
14.05 Valčki in uverture. 14.35 Poslu
šalci čestitajo. 14.55 Kreditna banka 
Ljubljana. 15.00 Radijski dnevnik. 
15.20 Turistični napotki. 15.25 Glas
beni intermezzo. 15.40 Kulturni glo
bus. 16.00 Za vas. 17.00 Poročila. 
17.05 Glasbene uganke. 18.00 Poročila. 
18.15 Zabavna glasba. 18.45 Na med
narodnih križpotjih. 19 00 Lahko 
noč, otroci! 19.10 ObvesMla. 19 15 
Pevka Jožica Svete. 19.25 Pet minut 
za EP. 19.30 Radijski dnevnik. 20.00 
Črnske duhovne pesmi. 20.30 Ob isti 
uri. 21.15 Oddaja o pomorščakih. 
22.00 Poročila. 22.10 Iz sodobne ba
letne glasbe. 23.00 Poročila. 23.05 L i 
terarni nokturno. 

S b B O T , \ . 20. JANU.^R 
4.30—8.00 D O B R O J U T R O ! — vmes 

ob 4.45 Informativna oddaia. 5.00 P o 
ročila. 5.30 Vremenska napoved. 5.45 
Informativrm oddaja. 6.00 Radijski 
dnevnik 6.50 Informativna oddaja. 
6.50 Za vas. 7.00 Poročila. 7.25 Infor
mativna oddaja. 8.00 Poročila — 
radijski in T V spored. 14.00 Poročila. 
34.05 Od melodije do melodije. 14.55 
Kreditna banka Ljubljana. 15.00 
Radijski dnevnik. 15.20 Glasbeni in
termezzo. 15.45 Naš podlistek. 16.00 
Za vas. 17.00 Poročila. 17.05 Gremo 
v kino. 17.35 Igramo beat! 18.00 Po
ročila. 18.15 Pravkar prispelo. 18.50 
S knjižnega trsa. 10.00 Lahko noč, 
otroci! 19.10 Obvestila. 19.15 Pevec 
Arsen Dedič. 19.25 Pet minut za EP. 
19.30 Radijski dnevnik. 20.00 Spozna
vajmo svet in domovino. 21.30 Iz 
fonoteke radia Koper. 22.00 Poročila. 
22.10 Oddaja za izseljence. 23.00 Po
ročila. 23.05 S pesmijo in plesom v 
novi teden. 01.00 Zadnja poročila. 

Delavska univerza Ptuf 
Delavska univerza Ptuj priredi od 

12. do 18. Januarja 1968 v svojih iz
obraževalnih centrih naslednja pre
davanja: 

P E T E K . 12. J A N U A R J A 
Z A V R C : Vzreja plemenskih svinj 

In odojkov; umetno osemenjevanje; 
predaval bo dipl. vet. Bogdan Lah; 
ob 18. uri v dvorani krajevne skup-
nostu 

M A R K O V C I : Cilji kooperacije in 
prodaja proizvodov; predavala bosta 
Maks Kampl in Franc Tonianič; ob 
18.30 v šoU. 

S O B O T A , 13. JANUARJ.A 
C I R K U L A N E : Uporaba umetnih 

gnojil; predaval bo Inž. Matko 
ZemlJiC; ob 17. url v Soli. 

N E D E L J A , 14. J A N U A R J A 
2 E T A L E : Pitanje telet do 200 kg; 

finlš pitanja do 400 kg; predaval bo 
dipl. inž. Stanko Korenjak; ob 7. uri 
zjutraj v šoIL 

P O N E D E L J E K , 15. J A N U A R J A 
T R N O V S K A V A S : Zdravstvena 

zaščita pri pitanju govedi: predaval 
bo Bogdan Lah; ob 18. uri v šoli. 

T O R E K , 16. J A N U A R J A 
M A R K O V C I : Pitanje telet do 200 

kilogramov; finiš pitanja do 400 kg; 
predaval bo dipl. inž. Stanko Ko
renjak; ob 18.30 v šoli. 

L O V R E N C : Tehnologija pitanja 
mesnatih svinj; zdravstveno varstvo 
pri pitanju svinj; predaval bo dr. 
Štefan Bauman; ob 18. uri v klubu 
občanov v zadružnem domu. 

S R E D A , 17. J A N U A R J A 
G R A J E N A : Zdravstvena zaščita 

pri pitanju govedi — prva pomoč; 
predav.il bo vet. Bogdan Lah; ob 
18.30 V šoli. 

ČETRTEK, 18. J A N U A R J A 
D O R N A V A : Uporaba umetnih gno

jil; predaval bo inž. Matko Zemljič; 
ob 18.30 v šoli. 

R O G O Z N I C A : Cilji kooperacije in 
prodaja proizvodov; predaval bo 
inž. Milan Koren; ob 18.30 v zadruž
nem domu. , 

RAZNO 
LJUTOMER, (jf) — Živinorejsko 

veterinarski zavod v Murski So
boti predlaga občinsiu skupščini 
Ljutomer, da sprejme sklep o po
višanju taks za storitve pri ose
menjevanju goveda. Pavšalni zne
sek bi se zvišal od sedanjih 33 na 
40 novib dinarjev, Eavod uteme
ljuje povišanje taks z intezivnej-
šim programom selekcije bikov 
ter zaradi nakupa nove opreme. 

(g) — Po podatkih občinske 
skupščdne so v minulih devetih 
mesecih v soboški občini zabe
ležili obiek 6.752 domačih in 
2821 tujih gostov. Zacnimivo pa 
je to, da je števMo nočitev do
mačih gostov znatno manjše kot 
tujcev: 9.126:15.249. 

Esperanto v Jugoslaviji 
V Cačku Je enajstim starim e.spe-

rantistom lansko leto uspelo pri
tegniti v esperantske tečaje 1,53 ob
čanov tega kraja in Jih je več de
setin položilo prvi izpit. V čačan-
skem glasilu Je Izšlo obširno poro
čilo o aktivnosti društva. 

V Kuroanovem so priredili v cen
tru mesta esperantske razstavo, pla
nirajo pa tUdI tečaj prek tamkajš
nje radio postaje. 

V Bell PalankI, kjer so razni espe-
rantskl sestanki in prireditve, je 
spodbudilo prebivalstvo mesteca, ki 
slovi po mednarodnem letovišču, k 
izdelovanju raznovrstnih spominkov 
z esperantskimi napisi. 

V pionirskim domu v Sarajevu je 
esperantska sekcija uvedla tečaj za 
otroke. 

V Cantivaru blizu Subotice so v 
začetku lanskega leta ustanovili 
esperantsko sekcijo. Imeli so dva 
tečaja ter je 13 kandidatov položilo 
» A « izpit. V oktobru so pričeli z 
novim tečajem. 

Esperantsko društvo » N O V A V O -
JO« (nova pot) v Beogradu je pod-
vzelo veliko propagando za Jesenske 
tečaje. V to svrho so izdali lepe 
dvobarvne lepake. 

Esperantsko društvo »R . K L A -
JlCc pa Je ob 80. obletnici izdaje 
prve esperantske vadnice organizi
ralo v društvenih prostorih razstavo 
pod geslom » E S P E R A N T S K A K N J I 
G A « . Razstava, ki Je bila od 17. sep
tembra do 1. oktobra, je bila dobro 
obiskana In Je beograjski radio o 
tem dvakrat poročal. 

Tudi v mekadonskem mestu Stru
ga so imeli "»sperantsko razstavo. 

V Zagrebu Je študentski csperant-
skl klub uvedel šestmesečni espe-
rantski dopisni tečaj. Mladi zagreb
ški astronomi, ki so izdali knjigo 
»Tragedija v vsemlrju«, pripravljajo 
izdajo nove knjige. JD. 

V nedeljo v Kidrlievem 
rZBOR ŠPORTNIKOV IN ANSAMBLOV 

Združenje športnih novinar
j e v Slovenije, občinska konfe
renca S Z D L Ptuj in občinska 
zveza za telesno kulturo Ptuj bo
do v nedeljo, 14. t. m., v K i d r i 
čevem priredili ve l iko športno 
glasbeno prireditev pod naslo
vom »Naši najboljši športniki«. 
Na tej prireditvi bodo nastopili 
najboljši slovenski športniki ter 
ansambli zabavne in narodne 
glasbe z izbranimi pevci in pev
kami. Športnike in goste bo 
sprejel Franjo Rebernak, pred
sednik SO Ptuj. 

Na prireditvi bodo razgla-
11 najboljšega jugoslovanskega 
športnika v letu 1967 vseh izbo
rov v Jugoslaviji — košarkarja 
Iva Daneua (Olimpija) . Proglasi
li bodo tudi najboljšega sloven-. 
skega športnika in športnico v 
minulem letu Iva Daneua in 
atletinjo celjskega Kladivarja 

Marjano Lubej . Razen teh dveh 
se bodo na odru v Kidr ičevem 
zvrstili še drugi izbrani slovenski 
športniki, med njimi telovadec 
Miro Cerar, atlet Drago Zuntar, 
smučarski skakalec Jože Slibar, 
spidvejist Franc Babic in še ne
kateri, ki so obljubili sodelova
nj^. Predstavil i se bodo tudi naj
boljši športniki ptujske občine: 
jadralni letalec Stanko Vrbančič, 
atlet Janez Mežnarič ter izbrani 
nogometaši slovenskih zveznih 
ligašev. 

Za glasbeno spremembo in do
bro razpoloženje v dvorani bo 
skrbel zabavni ansambel » P l a v i 
combo« s pevko Alenko Pinta-
rič, nadalje narodno zabavni an
sambel »Toneta Kmeteca« iz 
Ptuja s pevko Mari jo Matjašič in 
pevcem Mirom Makoterjem. S 
kvintetom bodo zapeli tucji » O r 
moški fantje«, ki ga sestavljajo 
Rudi Kolarič, Ivan Svajgl, Franc 
Plohi in Matija Miško. Pred krat
kim so s kvintetom Toneta K m e 
teca posneli na ploščo že priljub
ljeno »Novole tno pesem« in dru
ge. 

Priredi tev bo v dvorani v K i 
dričevem ob 13. uri za šolsko 
mladino in ob 15. uri za druge 
obiskovalce. Z R 

Nesreča ne počiva 
v zadnjem času so se zdravili aH 
se še zdravijo v ptujski bolnišnici 

naslednji ponesrečenci: 
Otilija Jurkovič (rojena 1907), H a j -

doše 52, je padla in si poškodovala 
levo nogo; Zlatka Trunk (1933), V i -
Canci 5, je padla in si poškodovala 
levo nogo; Marija Krapež (1927), 
Ptujska gora 8, je padla ter se po
škodovala; Neža Vesenjak (1910), 
Zamušani 27, je padla in si poško
dovala desno roko; Terezija Emer-
šič, Cirkulane 50, je padla iu si 
poškodovala levo nogo; Jožeta Kra
lja (1912), Ilovci 20, je nekdo udaril 
po glavi; Mariji Mohorko (1903), 2e-
tale 33, je klada padla na glavo; 
Terezija Peklar (1909), Borovci 34, 
je padla in si poškodovala rebra; 
Pavla Vidovič (1916), Pobrežje 35, je 
padla in si poškodovala rebra; Cil
ka Vajda (1936), Senik 6, je padla 
in si poškodovala desno roko; Zvon-
ko Vnučec, Ptujska cesta 14, Ormož, 
si je poškodoval levo nogo; Kata
rina Korez (1914), Jelovice 3, je pad
la in si poškodovala levo roko; Vla
do Toš (1956), Zagorci 50, je padel 
in si poškodoval desno nogo; Vlado 
Novak (1940), Macine 102. je padel 
in si poškodoval desno roko; Milica 
Cizerl (1956), Skorba 68, je padla 
in si poškodovala levo roko. 

Izredni občni zbor 
N̂ ^ Aluminija? 

Občni zbor N K Aluminija se Je 
klavrno končal. V novi upravni od
bor ni uspelo sprejeti 15 novih čla
nov, kot je bilo predvideno, temveč 
le 12. Tako so verjetno z veseljem 
zapustili občni zbor tisti, ki so se 
hoteli izogniti neurejenemu stanju 
v klubu. 

Novi upravni odbor se Je nekaj dni 
pozneje sestal k prvi seji, da bi tek
movalci lahko začeli trenirati. Toda 
se.ia ni rodila nobenih rezultatov, 
saj med člani ni bilo nobenega, ki 
bi hotel prevzeti funkcijo predsed
nika. 

Ponovno so sklicali sejo v ponede
ljek, vendar tudi tedaj upravni od
bor ni bil sklepčen. Tako je društvo 
še naprej brez predsednika. Celotna 
razprava na seji Jc ostala brez sa
dov in se sedaj postavlja vprašanje, 
kaj sedaj. 

Sklicati izredni občni zbor? Toda 
kdo ga naj skliče, Ce pred.sednik de
lovnega predsedstva nI voljan to 
storiti, kljub temu da so na občnem 
zboru vsi kandidati za upravni od
bor soglašali z eventualno izvolitvi
jo. 

Igralci bi morali vsekakor začeti 
s pripravami na spomladanski del 
prvenstva. Odstopiti od tekmovanja 
bi kljub vsemu bila velika škoda. 
Kaj bodo storili v Kidričevem? 

Bralcem na ormoškem in 
ptujskem območju! 

Posamezni občani se Se vedno 
obračajo na naše uredništvo v 
z\'ezi z delom .Tožeta Vrabla na 
območju teh dveh občin. Od nas 
zahtevajo fotografije ali drugo, 
misleč, da omenjeni dela še v 
našem uredništvu. 

Obveščamo vse občane v ptuj
ski in ormoški občini, da ome
njeni že več kot šest mesecev ne 
dela pri našem listu in da nima 
njegovo delo z našim listom no
bene zveze. 

Uredništvo T E D N I K A 

Od 15. jan. 1968 nova 
avtobusna proga Gomila-

Juršinci - Ptuj 
v prejšnji številki smo na 

kratko obvestili zainteresirane o 
novi avtobusni progi Gomila — 
Juršinci — Ptuj . 

Redna avtobusna zveza na tej 
novi progi bo od 15. januarja 
1968 dalje. Odhod avtobusa iz 
Gomile bo ob 5,10, iz Juršinec 
ob 5,30, prihod v Ptuj pa bo ob 
5,55. Ta avtobus se bo vračal 
iz Ptuja ob 15,35, iz Juršinec ob 
16. uri in bo prispel v Gomilo 
ob 16,20. 

K e r bo avtobus prarkiral v 
Juršincih, bo mogoča zveza iz 
Gomile ob 16,25 s prihotiom v 
Juršince ob 16,40, zjutraj bo od
hod iz Juršinec ob 4,45, prihod 
v Gomilo pa ob 5. uri. 

Delavska univerza Le-
nort v Slovenskih 

i|i)3!JoB 
R A Z P O R E D P R E D A V A N J V K R A 

J E V N I H C E N T R I H 
T E M E : 
1. Koncepcija vseljudske obrambne 

vzgoje in dolžnosti v primeru oku
pacije; 

2. Sredstva in metode obveščeval
ne službe in varnost države. 

J U R O V S K I D O L : 8. Januarja ob 
17. uri v osnovni šoli; 

Z G O R N J A Š C A V N I C A : 9. januar
ja ob 17. uri v osnovni Soli; 

B E N E D I K T : 10. Januarja ob 17. 
uri v osnovni Soli; 

G R A D I Š Č E : 11. januarja ob 17. 
uri v osnovni Soli: 

C E R K V E N J A K : 12. Januarja ob 
17. uri v osnovni Soli; 

V O L I C I N A : 13. januarja ob 17. url 
v osnovni šoli; 

L E N A R T : 15. Januarja ob 17. uri 
v kli ihii — -

T E O N I K 
glasilo Socialistične zveze delovnega ljudstva, izdaja časopisni 
zavod Ptujski tednik, Ptuj, Heroja Lacka 2. Urejuje uredniški 
odbor: Anton Bauman (glavni in odgovorni urednik). Bogo Hme-
lina. Peter Potočnik in inž. Roman Zavec. Izhaja vsak petek. 
Tekoči račun pri SDK Ptuj št. 524-3-75. Tiska časopisno podjetje 
Mariborski tisk. Maribor, Svetozarevska 14. Rokopisov ne vračamo. 


